

မြောက်

The Mirror Daily

၁၉၅၇ ခု မြို့ ၁၆ တွင် စတင် တည်ထောင်သည်။ Established in 1957

ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းတရား

အချင်းချင်း ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားခြင်းသည် မကောင်း။ ရန်ပြု တတ်သူတို့အလယ်တွင် ရန်မပြုဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း။ ကိလေသာအနိပ်စက်ခံရသူတို့အလယ်၌ ကိလေသာအနိပ်အစက်မခံရဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း။ ကာမဂုဏ်ကို ကြောင့်ကြစိုက်ကုန်သော သူတို့အလယ်၌ ကြောင့်ကြမစိုက်ကုန်ဘဲနေခြင်းသည် လည်းကောင်း ချမ်းသာ၏။ သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၉၉)

၁၃၇၉ ခုနှစ် နယုန်လပြည့် သောကြာနေ့။

Friday, 9 June 2017

(၈၉၅၀)

မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်ငြိမ်မှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားရေး ကူညီပံ့ပိုးရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈ ဒသမ ၈ သန်း ပေးအပ်သွားမည်ဟု နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ကနေဒါနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်တို့ တွေ့ဆုံအပြီး သတင်းထုတ်ပြန်

အော်တာဝါ ဇွန် ၈

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် ကနေဒါနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဂျက်စတင် ထရူးဒိုး တို့သည် ဇွန် ၇ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် ကနေဒါနိုင်ငံ အော်တာဝါမြို့ရှိ ဝန်ကြီးချုပ်ရုံး၌ တွေ့ဆုံခဲ့ကြသည်။

ထိုသို့ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ကနေဒါ နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့် သွားရေး၊ ကောင်းမွန်သည့် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး၊ အမျိုးသမီး နှင့် လူငယ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုအကူအညီများပေးအပ်ရေး၊ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ၌ ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေး နည်းပညာများ ကူညီပံ့ပိုးရေးကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာအစိုးရ က အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း စဉ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ အသွင်ကူးပြောင်းရေးကာလ၌ ကြုံတွေ့နေ ရသည့် အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားနိုင်ရန် အတွက် ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် နည်းလမ်းများကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် ကနေဒါနိုင်ငံက မြန်မာ နိုင်ငံ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုမြှင့်တင်ရေးနှင့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားရေးအတွက် ကူညီပံ့ပိုးသွားရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈ ဒသမ ၈ သန်း ပေးအပ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

အလားတူ မွန်းလွှဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်သည် ကနေဒါနိုင်ငံ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ၌ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ သို့



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ကနေဒါနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဂျက်စတင် ထရူးဒိုးတို့ တွေ့ဆုံကြစဉ်။

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ စေလွှတ်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် DPN တို့ NCA စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး ထိုင်းနိုင်ငံတွင် အလွတ်သဘောတွေ့ ဆုံမည်

စာမျက်နှာ >> ၃

ပြည်တွင်းစာတင်မြေဩဇာ စက်ရုံများ၏ အရည်အသွေးနှင့် ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေး

ပြည်သူ့လွှတ်တော် စာမျက်နှာ >> ၅

နိုင်ငံသားတိုင်း ပညာသင်ယူမှု အခွင့်အရေးများ မဆုံးရှုံးစေရေး အမျိုးသားပညာရေးမဟာဗျူဟာစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

အမျိုးသားလွှတ်တော် စာမျက်နှာ >> ၅

တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် မတော်တဆမှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်

စာမျက်နှာ >> ၈

Let's Build Together !

<p>ရုံးချုပ်</p> <ul style="list-style-type: none"> အမှတ် (၁၂) အလုံမြို့နယ်၊ လမ်းမတော်၊ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ရုံး - ၀၉၅ - ၁ - ၂၅၅၀၀၉ - ၃၀ ဖက်(၆) - ၀၉၅ - ၁ - ၂၅၅၀၁၃ Email - ho@maxcement.com Sales Hotline - ၀၉၅ - ၉ - ၇၇၀၇၇၁၇၇၀ Technical Hotline - ၀၉၅ - ၉ - ၉၆၀၉၆၀၉၆၀ 	<p>စက်ရုံ</p> <ul style="list-style-type: none"> တောင်ကြီး၊ လမ်းမတော်၊ နေပြည်တော် ရုံး - ၀၉၅ - ၉ - ၅၀၀၀၇၃၇၀၉၅ - ၉ - ၄၉၂၅၀၂၄ Email factory@maxcement.com 	<p>MAX CEMENT</p> <p>Website: www.maxmyanmargroup.com</p>
---	---	---

ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ကနေဒါနိုင်ငံအထက်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဂျော့ဖ်ဂျေဖူရော့တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

မြန်မာနိုင်ငံမှ

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စ ခရစ်ရှာ ဖရီးလန်း(စ်)က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် အလုပ်သဘော နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ကနေဒါနိုင်ငံ အောက် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဂျော့ဖ်ဂျေဖူရော့ အထက်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဂျော့ဖ်ဂျေ ဖူရော့တို့နှင့် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံပွဲများတွင် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးတိုးမြှင့်ရေးအပြင် ကနေဒါနိုင်ငံ၏ ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများ မျှဝေရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဝန်ထမ်းများ၏ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်း ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ရခိုင်ပြည်နယ် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အသွင်ကူးပြောင်း ရေးကာလ၌ ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲများကို အောင်မြင်စွာ ကျော်လွှားနိုင်ရန် ကနေဒါနိုင်ငံမှ ကူညီပံ့ပိုးသွားရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။

ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၅ နာရီတွင် အော်တာဝါမြို့ရှိ ခေတ္တတည်းခိုသည့် ဖဲရားမောင့် ရှာတိုလော်ရေးဟိုတယ်၌ ကနေဒါရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ၎င်းတို့၏ သိရှိလိုသည်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်းကြားခဲ့သည်။

တွေ့ဆုံပွဲများသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်မျိုးထွန်းနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ကနေဒါ-မြန်မာလွှတ်တော် ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး



အော်တာဝါ ဇွန် ၈

အော်တာဝါမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ကနေဒါ-မြန်မာလွှတ်တော်ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ကနေဒါအောက်လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဘရစ်စတန်ဘန်တို့ သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ခေတ္တတည်းခိုသည့် ဟိုတယ်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြ သည်။(ယာဝုံ)

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်မျိုးထွန်းနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှစေလွှတ်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် DPN တို့ NCA စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး ထိုင်းနိုင်ငံတွင် အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၈

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ ဦးအောင်စိုးဦးဆောင်သော ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့မှ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦးတို့ပါဝင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) က ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့သည် ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့၌ အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးလှ မောင်ရွှေက “အဓိကတော့ DPN နဲ့ NCA လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ဖို့ ဆက်လက်ညှိနှိုင်းရမယ်။ NCA လက်မှတ်ရေး ထိုးပြီး နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲတွေမှာ UNFC ပါဝင်လာနိုင်ဖို့ အတွက် အစိုးရက အဓိကရည်ရွယ်ပါတယ်။ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ဖို့အတွက် အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံတာပါ”ဟုပြောသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှစေလွှတ်သည့် ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့အနေဖြင့် DPN နှင့် အလွတ်သဘော တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးရာတွင် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲ ရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) ကို UNFC အနေဖြင့် လက်မှတ်ရေးထိုး၍ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် ပါဝင်လာ နိုင်ရန်ရည်ရွယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

UNFC တွဲဖက်အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးထွန်း

ဇော်က “နဂိုမူလကလည်း ဒီလ ၁၂ ရက်မတိုင်ခင် တွေ့ဆုံ မယ်ဆိုတဲ့အကြောင်းကို ညှိနှိုင်းထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ကပထမတော့ ရန်ကုန်မှာတွေ့ဖို့ လိုလားတယ်။ ရန်ကုန်သွားမယ်ဆိုရင် ဒီကာလထဲမှာ ကျွန်တော်တို့ဘက်က အလျင်မမီနိုင်တော့ ချင်းမိုင်မှာ တွေ့ကြရအောင်ဆိုပြီး ညှိနှိုင်းပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်က ၁၀ ရက်နေ့ ချင်းမိုင်မှာလာတွေ့မယ်ဆိုတဲ့ အကြောင်းအတည်ပြုပါတယ်”ဟုပြောသည်။

ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ် ကောင်စီ (UNFC) ၏ ညီလာခံကို ဇွန်လတတိယပတ် တွင် ပြုလုပ်ရန် ရည်ရွယ်ထားသည်။

ဦးထွန်းဇော်က ဆွေးနွေးဖို့ကတော့ တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စမှာတော်တော်များများ ညှိနှိုင်းဖို့ကျန်ပါသေးတယ်။ နိုင်ငံရေးပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စတွေမှာလည်း နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး မှုဆိုင်ရာမူဘောင်နဲ့ ပတ်သက်နေတဲ့ သုံးပွင့်ဆိုင် ကဏ္ဍ တွေ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးဖို့ရှိတယ်။ ဒါတွေကိုညှိနှိုင်းဖို့ ကျန်ပါသေးတယ်။ အဓိကတော့ အဲဒီအချက်တွေကို ဘယ်လိုနည်းလမ်းရှာရမလဲဆိုတာတွေ ညှိနှိုင်းသွားဖို့ရှိ ပါတယ်”ဟုပြောသည်။

UNFC အဖွဲ့ဝင်များ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင် ရေးအတွက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမည့်အချိန်များ လုံလောက် ကြောင်းကို ဦးလှမောင်ရွှေက “UNFC ညီလာခံပြီးရင်တော့ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နဲ့ DPN တို့ လိုအပ်တဲ့အချက်



မတ်လ ၃ ရက်က ရန်ကုန် NRPC တွင်ပြုလုပ်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် DPN တို့၏ စတုတ္ထအကြိမ် အစည်းအဝေးကို တွေ့ရစဉ်။

အလက်တွေ့ လာရောက်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းနိုင်ဖို့ မျှော်လင့် တယ်။ နောက်ထပ်ကျင်းပမယ့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်း ရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေးက ခြောက်လလောက်လိုသေးတော့ UNFC နဲ့ ကျွန်တော်တို့ ဆွေးနွေးချိန် ရပါတယ်”ဟုပြောသည်။

ယခုတွေ့ဆုံမည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အနေဖြင့် UNFC အဖွဲ့ဝင်များ NCA လက်မှတ်ထိုးပြီး

နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် ပါဝင်လာနိုင်ရေးအတွက် အလွတ်သဘောညှိနှိုင်းမှုများ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး UNFC ညီလာခံအပြီးတွင် ရန်ကုန်သို့လာရောက်၍ လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များကို တွေ့ဆုံ၍ ဆက်လက်ညှိနှိုင်းမှုများ ပြုလုပ်သွားရန်ရည်ရွယ်ထားကြောင်းသိရသည်။

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်၊ ဓာတ်ပုံ-ဖိုးထောင်

အမေရိကန်နှင့်ဥရောပ ၂၃နိုင်ငံတို့လာမည့်လတွင် အကြီးစားစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်မည်



ဝါရှင်တန် ဇွန် ၈

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ဥရောပမိတ်ဖက်နိုင်ငံပေါင်း ၂၃ နိုင်ငံတို့မှ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာတပ်ဖွဲ့ ၂၅၀၀၀ ခန့်သည် “ဆာဘား ဂါဒီယန်” ဟု အမည်ပေးထားသော အကြီးစားစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတစ်ရပ်ကို လာမည့်လတွင် ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဇွန် ၈ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

အမေရိကန်နှင့် ဥရောပနိုင်ငံများ၏ ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုကို ဘူဂေးရီးယား၊ ဟန်ဂေရီနှင့် ရိုမေးနီးယားနိုင်ငံတို့၌ ပြုလုပ်ရန် စီစဉ်ထားသည်။ ထိုစဉ်အတွင်း ဘော်လ်တစ်ဒေသနှင့် ဥရောပရှိ အခြားသောဒေသများ၌ သီးခြားပြုလုပ်မည့် နိုင်ငံစုံ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုနှစ်ခုတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ရန် အမေရိကန် ဘီ-၁ ဘီအီးအီးအစား အကြီးစား ပုံးကြွလေယာဉ်အချို့သည် ဗြိတိန်နိုင်ငံသို့ ဆိုက်ရောက်လာခဲ့သည်။ ယခုလအတွင်း ပြုလုပ်မည့် အဆိုပါ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသည် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများအတွင်း စစ်ရေးအရ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ပြုလုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်သည်။

အမေရိကန်က ဥရောပမိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မည့် အစီအစဉ်များကို ဂျာမနီနိုင်ငံ စတုဂတ်မြို့ အခြေစိုက် အမေရိကန် ဥရောပစစ်ဌာနချုပ်က ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

၂၀၁၃ ခုနှစ်မှစ၍ ပင်လယ်နက်ဒေသ၌ နှစ်စဉ်ကျင်းပလာခဲ့သော ဆာဘားဂါဒီယန်ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုသည် ယခင် စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုများထက် ပိုမိုကြီးကျယ်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန် ဥရောပစစ်ဌာနချုပ်က ပြောကြားသည်။

အမေရိကန်နှင့် ဥရောပမဟာမိတ်နိုင်ငံများပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မည့်ဆိုသော သတင်းပေါ်ထွက်လာရာ နဂိုမူလကပင်လျှင် တင်းမာမှု မြင့်မားနေသော အမေရိကန်နှင့် ရုရှားအကြား တင်းမာမှုထပ်မံပေါ်ထွက်လာနိုင်ကြောင်း နိုင်ငံရေးအက်ခတ်များက ပြောကြားသည်။ **ရိုက်တာ။**



ပြုံယမ်း၏ နျူးဒုံးကျည်စမ်းသပ်လွှတ်တင်မှုအပေါ် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျေအင် ရှုတ်ချ

ဆိုးလ် ဇွန် ၈

တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျေအင်က ပြုံယမ်း၏ နျူးဒုံးကျည်စမ်းသပ်လွှတ် စမ်းသပ်မှုကို ရှုတ်ချခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်းများအရသိရသည်။

“တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးကို ထိခိုက်စေသည့် မည်သည့်လုပ်ဆောင်ချက်မျိုးကိုမျှ လက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း” ဇွန် ၈ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက တာတိုပစ် နျူကလီးယား ဒုံးကျည်များ ပစ်လွှတ်ခဲ့ပြီးနောက် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျေအင်က အထက်ပါမှတ်ချက်စကားကို ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်းရှိ ဝန်ဆန်မြို့မှ ပစ်လွှတ်ခဲ့သော နျူးဒုံးကျည်များသည် ဂျပန်ပင်လယ်ထဲသို့ ရောက်ရှိမဆင်းသက်မီ ပင်လယ်ပြင် အထက် အမြင့် ၂၀၀၀ ကီလိုမီတာခန့်အထိ မြင့်တက်ခဲ့သည်။

ပြုံယမ်း၏ နျူကလီးယားဒုံးကျည်စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ပြီးနောက် မကြာမီ အချိန်အတွင်းတွင် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျေအင်က အမျိုးသား လုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေးတစ်ရပ်ကို အရေးပေါ်ခေါ်ယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပြုံယမ်းအနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ နျူကလီးယားဒုံးကျည်များကို ပစ်လွှတ် စမ်းသပ်ခြင်း၏ အကျိုးရလဒ်သည် နိုင်ငံတကာ၏ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုဒဏ်ကို ရင်ဆိုင်ရုံမဟုတ်ပါ။ အခြားမရှိဟု သမ္မတမွန်ဂျေအင်က ပြောကြားချက်ကိုကားပြီး တောင်ကိုရီးယားသမ္မတရုံးက ဆိုသည်။ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးနိုင်ရကြောင်း သမ္မတမွန်ဂျေအင်က ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့ပြင် သမ္မတမွန်ဂျေအင်က အမျိုးသားလုံခြုံရေးနှင့် ပြည်သူ့အပေါ် ထိခိုက်နစ်နာစေမည့် လုပ်ရပ်မျိုး ၎င်းအနေဖြင့် လုပ်ဆောင်မည်မဟုတ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သမ္မတမွန်ဂျေအင်က တာဝန်များစတင်ထမ်းရွက်သည့် လွန်ခဲ့သောလကစပြီး မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံက နျူကလီးယားဒုံးကျည်များ သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြုံယမ်းအနေဖြင့် နျူကလီးယားဒုံးကျည် တာတိုတာလတ်တာဝေးပစ် လွှတ်နိုင်သည့် နည်းပညာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သက်သေပြလို သည့်အနေဖြင့် နျူးဒုံးကျည်များ အဆက်မပြတ် ပစ်လွှတ်စမ်းသပ်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု တောင်ကိုရီးယားတပ်မတော်က ရှုမြင်သုံးသပ်ကြောင်း သိရသည်။

အင်န်အိုက်ချီကေ။

ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကျင်းပရန် ကြေညာမှုကြောင့် အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကာဒ်များ တင်းမာမှုမြင့်တက်

ဘဂ္ဒဒတ် ဇွန် ၈
အီရတ်နိုင်ငံ၏ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသဖြစ်သော ကာဒ်စွတန်ဒေသ၏ ဒေသန္တရအစိုးရအဖွဲ့က လွတ်လပ်ရေး ကြေညာရန် လိုလားခြင်းရှိ။ မရှိ ဆန္ဒ တောင်းခံမည့် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကို ကျင်းပမည်ဟု ကြေညာလိုက်ရာ ဘဂ္ဒဒတ်ရှိ အီရတ်အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ရှိုးယိုက်ပြည်သူစစ်များက တစ်ဖက်၊

ကာဒ်မဟာမိတ်များက တစ်ဖက် တင်းမာမှုများ မြင့်တက်လာနေ ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာန များက ဇွန် ၈ ရက်တွင် သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။ လွတ်လပ်ရေးကြေညာရန် လိုလား ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ဆန္ဒတောင်းခံသည့် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကို ယခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်တွင် ကျင်းပရန်

ရက်သတ်မှတ်လိုက်ကြောင်း ကာဒ် ခေါင်းဆောင် မာဆူတ်ဘရာဇာနီက အင်တာနက်တွင်တစ်ဖက် တစ်ဆင့် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကို အငြင်းပွားမှု ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ကယ်ကွတ် ဒေသနှင့် ဗဟိုအစိုးရအဖွဲ့က ယင်း၏ အာဏာစက်အောက်တွင် ရှိသည်ဟု ဆိုသော ဒေသသုံးခုတွင် ပြုလုပ် သွားမည်ဟု ဘာဇာနီ၏လက်ထောက် ဟယ်မင်းဟာရာမီက ပြောကြား သည်။

ကာဒ်ပြည်သူ့ဆန္ဒခံယူပွဲကို မိမိတို့ ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက် သွားမည်ဟု အီရတ်အာဏာရ ရှိုးယိုက်ညွှန်ပေါင်း အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌအယ်လ်ဟာခင်က ဧပြီလ အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ရေနံ ပေါကြွယ်ဝသော ကယ်ကွတ်မြို့ ကို ပိုင်နက်နယ်မြေတစ်ခုအဖြစ် သွတ်သွင်းမှုကို လုံးဝလက်ခံမည် မဟုတ်ကြောင်း အယ်လ်ဟာခင်က ကာဒ်များကို သတိပေးခဲ့သည်။

ကာဒ်နိုင်ငံရေး ပါတီများ တွေ့ဆုံ

ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီးနောက် ပြည်သူ့ဆန္ဒခံ ယူပွဲကျင်းပမည့်နေ့ရက်ကို သတ်မှတ် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့် ရ ကာဒ်စွတန်ဒေသန္တရ အစိုးရအဖွဲ့၏ အကြီးအကဲ ဘာဇာနီက ကာဒ်ပါတီ များ၏ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ **ရိုက်တာ။**

ကီယက်မြို့ရှိ အမေရိကန်သံရုံးဝင်းအတွင်း ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွား ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှု မရှိဟုဆို

ကီယက်မြို့ ဇွန် ၈

ယူကရိန်းနိုင်ငံ ကီယက်မြို့ရှိ အမေရိကန် သံရုံး အဆောက်အအုံခြံဝင်းအတွင်းသို့ ဇွန် ၈ ရက် ညပိုင်းက အမည်မသိတိုက်ခိုက်သူ တစ်ဦးက ဖောက်ခွဲရေးပစ္စည်း တစ်ခုကို ပစ်သွင်းခဲ့ကြောင်း ယင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် တစ်စုံတစ်ဦးမျှ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှု မရှိကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

ဇွန် ၈ ရက် ည ဒေသစံတော်ချိန် ၁၂ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာတွင် ရဲတပ်ဖွဲ့က အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးတပ်ဖွဲ့ကို သံရုံးအဆောက်အအုံ ခြံဝင်းအတွင်းသို့ စေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

ယင်းဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မသင်္ကာဖွယ်ရာ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုအဖြစ် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို

အဆင့်လျှော့ချခဲ့သည်။ အမေရိကန်သံရုံး အဆောက်အအုံအတွင်းသို့ ပေါက်ကွဲစေနိုင်သည့် ပစ္စည်းတစ်ခုကို ပစ်သွင်းခဲ့သော် လည်း ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခြင်းမရှိခဲ့သဖြင့် လူတစ်ဦး၏ ရမ်းကားမှုသာလျှင်ဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသားရဲတပ်ဖွဲ့ အကြီးအကဲ ဆာဟေးကနီယာဇေက ထုတ်ပြန်သော ကြေညာချက်တွင် ဖော်ပြသည်။

ယင်းဖြစ်ရပ်မှာ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုတစ်ရပ်ဟု ယုံကြည်ဖွယ်ရာ မရှိကြောင်း ပစ်ခတ်ခဲ့သော ပစ္စည်းမှာ လည်း မီးလောင်မှုအသေးစားကိုသာ ဖြစ်ပွားစေသည့် ပစ္စည်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်သံရုံး၏ အင်တာနက် မေ့ဘွတ်စာမျက်နှာ၌ ရေးသားဖော်ပြထားပြီးနောက် ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ကြေညာချက်ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

ရိုက်တာ။



ပြည်တွင်းရေးရာ

* ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ

ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းနှင့် စက်မှုဇုန်တည်ရှိနေခြင်းကြောင့် လိုအပ်လျက်ရှိသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ပြည့်ဝစေရန် 66KV ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် 66KV ဓာတ်အားခွဲရုံ တည်ဆောက်ပေးရန် မေးခွန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယ ဝန်ကြီးဒေါက်တာထွန်းနိုင်က ရေနံချောင်းမြို့တွင် ၆၆ ကေဗီဓာတ်အား ခွဲရုံတစ်ရုံ တည်ဆောက်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးနိုင်ရန် ချောက်မြို့နယ်ရှိ ၁၃၂ ကေဗီ ချောက်ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံမှ ရေနံချောင်းမြို့သို့ ၆၆ ကေဗီဓာတ်အားလိုင်း ၃၇ မိုင်တည်ဆောက်ခြင်း၊ ရေနံချောင်းမြို့ရှိ စက်မှုဇုန်အနီးတွင် ၆၆/၃၃ ကေဗီ ၁၅ အမီဗီအေ ဓာတ်အားခွဲရုံတစ်ရုံ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့် အဆိုပါ ၆၆ ကေဗီစက်မှုဇုန်ဓာတ်အားခွဲရုံမှ ရေနံချောင်းဓာတ်အားခွဲရုံသို့ ၃၃ ကေဗီဓာတ် အားလိုင်း ၃ မိုင် တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် ဝန်ကြီးဌာန၏ (၂၀၁၇-၂၀၁၈ မှ ၂၀၂၁-၂၀၂၂)ဘဏ္ဍာနှစ် ၅ နှစ်စီမံချက်တွင် ထည့်သွင်း ရေးဆွဲထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ စီမံချက်အရ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန်စီစဉ်ထားပါကြောင်း ဖြေကြားသည်။

ထို့နောက် မင်းဘူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဝင်း တင်သွင်းထားသည့် ပြည်တွင်း ၌ ထုတ်လုပ်နေသော ယူနိုက်တက်ပြည်ထောင်စုများအား အရည်အသွေးကို ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် စနစ်တကျထုတ်ပို့ပြီး တောင်သူများလက်ဝယ်သို့ သင့်တင့် မျှတသော ဈေးနှုန်းဖြင့် အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဖြန့်ဖြူးပေးပါရန် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့တို့က တွန်းကြောင်း အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

အိမ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်သန္တာက တောင်သူများအား စိုက်ပျိုးစရိတ်ထုတ် ပေးချိန်တွင် ဓာတ်မြေဩဇာများကို သင့်တင့်မျှတသည့်ဈေးနှုန်းဖြင့် ဖြန့်ဖြူးပေး ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တာဝန်ယူဖြန့်ချိသည့် ဝန်ကြီးဌာနက ကျေးရွာများ အရောက် ဓာတ်မြေဩဇာ အတူ အစစ်ခွဲခြားနည်း၊ အချိန်အဆမမှန်ကန်စွာ သုံးစွဲနည်း၊ မြေအမျိုးအစား ဓာတ်ခွဲခမ်းသပ်နည်းများကို ပံ့ပိုးပေးရန် လိုအပ် ပါကြောင်း၊ ဓာတ်မြေဩဇာကို လောလောဆယ် အစွမ်းခံ၍ထုတ်လုပ်ရောင်း ချနေသော်လည်း တိုးတက်လာမည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကြောင့် အခွန်အကောက် များ ပိုမိုရရှိလာနိုင်ခြင်း၊ ပြည်ပသို့တရားဝင်၊ တရားမဝင်ထွက်နေသည့် ထွက် ငွေများကိုလည်း ဟန့်တားနိုင်ခြင်း၊ ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှု ဝင်ငွေများ တိုးတက် လာခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိလာခြင်း စသည့် ရေရှည်အကျိုး စီးပွားများရရှိလာနိုင်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဆင်ပေါင်ဝဲ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးနေထွန်းက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဓာတ်မြေ ဩဇာ စက်ရုံငါးရုံရှိပြီး ယခုအခါ စက်ရုံသုံးရုံကသာ ဓာတ်မြေဩဇာများကို ထုတ်လုပ်လျက်ရှိသဖြင့် ပြည်သူများအတွက် ဖူလုံမှုမရှိပါကြောင်း၊ အခြား တိုင်းပြည်များက နှစ်စဉ် မှာယူတင်သွင်းနေရပါကြောင်း၊ ဖြန့်ဖြူးမှုအပိုင်းတွင် စက်ရုံ၌ ကိုယ်စားလှယ်ယူလက်ထဲ၌ ကြန့်ကြာခြင်းမျိုးမရှိဘဲ တောင်သူများ လက်ဝယ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ရောက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ဝက်လက် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်သိန်းက ပြည်တွင်းဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံ များကို ခေတ်မီစက်ရုံများဖြစ်လာစေရန် ပြည်ပကုမ္ပဏီများနှင့် ဖက်စပ်ဆောင် ရွက်သင့်ပါကြောင်း၊ ပြည်တွင်းဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံများ၏ အရည်အသွေးနှင့် ထုတ်လုပ်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ကျိုက်လတ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးရန်လင်းက ပြည်တွင်းဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံများ ပုံမှန်လည်ပတ်နိုင်ရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန်၊ ထုပ်ပိုးမှုစနစ် အဆင့်မြှင့်တင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဖြန့်ဖြူးရေးအပိုင်းကို အစိုးရကဆောင်ရွက်မည့်အစား လယ်ယာသမဝါယမအသင်းက ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ထို့ပြင် ကျုံပျော်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိုးအောင်နိုင်၊ မဘိမ်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်မြင့်ရှိန်၊ ပွင့်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်းနှင့် နတ်မောက် မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်တင်လင်း တို့ကလည်း အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ထောက်ခံဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းနိုင်က ကုန်းတွင်းသဘာဝဓာတ်ငွေ့တွင်းများသည် ယခုအခါ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ ကုန်ခန်းသွားပါကြောင်း၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကိုကုန်ကြမ်းအဖြစ် အသုံးပြု၍ ဓာတ်မြေဩဇာ ထုတ်လုပ်နေသည့် စက်ရုံနှစ်ရုံကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့ရပါ ကြောင်း၊ ယခုအခါ ဓာတ်မြေဩဇာ စက်ရုံသုံးရုံ လည်ပတ်နေပြီး အရည်အသွေး ကောင်းမွန်သည့် ဓာတ်မြေဩဇာများကို ထုတ်လုပ်နေပါကြောင်း၊ ယင်းစက်ရုံ များသည်လည်း ညောင်တုန်းကုန်းတွင်းသဘာဝဓာတ်ငွေ့ရရှိမှုအပေါ် မူတည်၍ ထုတ်လုပ်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ တစ်နိုင်လုံး လိုအပ်ချက်၏ ၇ ရာခိုင်နှုန်း ခန့်သာ ထုတ်လုပ်ပေးနိုင်သည့် အခြေအနေတွင်ရှိပါကြောင်း၊ ကျန်ရှိသည့် ၉၃ ရာခိုင်နှုန်းကို ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍက ပြည်ပမှတင်သွင်းရောင်းချပေးနေပါ ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဓာတ်မြေဩဇာ ထုပ်ပိုးမှုပုံစံကောင်းမွန်အောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အဆိုအဖြစ်ရယူရာတွင် လွှတ်တော်က ယင်းအဆို ကို မှတ်တမ်းတင်စောင့်ကြည့်ရန် ဆုံးဖြတ်သည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် လွှတ်တော်အခွင့်အရေး ကော်မတီ၏အစီရင်ခံစာ အတည်ပြုခြင်းနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်က ပြင်ဆင် ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့လာသော ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေကြမ်း လက်ခံရရှိကြောင်း အသိပေး တင်ပြခြင်းတို့ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

ကျော်သူထက်(သတင်းစဉ်)



ဇွန် ၈ ရက်က မြန်မာ-တရုတ်ဆွေးနွေး ပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေး အထိမ်းအမှတ်နေ့ အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသော နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်မေလှထွန်းတို့အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E.Mr.Hong Liangနှင့် ဇနီးတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၈

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်သည် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Roland Kobial မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ချက်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Jaroslav Dolecek EUROCHAMBRES ၏ CEO Mr. Arnaldo Abruzzini နှင့် EuroCham Myanmar ၏ Chairman ဖြစ်သူ Mr. David Levrat တို့အား နေပြည်တော်ရှိ KEMPINSKI HOTEL ၌ ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် တွေ့ဆုံ သည်။



ဦးကျော်တင် ဥရောပသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအကြား စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ဆက်သွယ် ဆက်ဆံမှုများ ဆက်လက်ရှင်သန် ခိုင်မာအောင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်ပစ္စည်းများ ကို နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်၍ ဥရောပဈေးကွက် သို့ တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေးအတွက် နည်းပညာ အကူအညီပေးရေး၊ စက်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးနှင့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ရရှိနိုင်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စီးပွား ရေးဆိုင်ရာ အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် နယ်ပယ်ကဏ္ဍများ ဖန်တီးဖော်ဆောင် ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

သတင်းမီဒီယာလွတ်လပ်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ဇွန် ၈

ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြည်မိုးနိုင် သည် CHIYODA & PUBLIC WORKS အဖွဲ့မှ MD Nobuhiko Kono နှင့် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံရေးရာ ဆောင် (I-8) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် Chiyoda ကုမ္ပဏီ၏ ကျောက် မီးသွေးမှ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်ပုံအဆင့်ဆင့် အား ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းနှင့် အခြားစွမ်းအင် ထုတ်ယူမှု နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

စွမ်းအင်ထုတ်ယူမှု နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး



နေပြည်တော် ဇွန် ၈

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်သည် အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု ဝါရှင်တန်မြို့အခြေစိုက် စာနယ်ဇင်းသမားများ ကာကွယ်စောင့် ရှောက်ရေး ကော်မတီ(CPI) ဥက္ကဋ္ဌ Ms. Sandra Mims Rowe နှင့် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက် အအုံရေးရာ အဆောင်အမှတ်(I-2) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံစဉ် သတင်းမီဒီယာ လွတ်လပ်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် မတော်တဆမှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အမှတ်၊ ၃ / ၂၀၁၇ (၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၈ ရက်)

တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုများအတွက် သက်သာချောင်ချိရေး ပို့ဆောင်ကြိုဆိုသော တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် (Y-8 - 200 F အမျိုးအစား၊ လေယာဉ်အမှတ်- ၅၈၂၀) သည် စစ်သည်/မိသားစု ၁၀၈ ဦး၊ လေယာဉ်အမှုထမ်း ၁၄ ဦးနှင့် ကုန်တန်ချိန် ၂ ဒသမ ၄ တန်ခန့် သယ်ဆောင်၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၇ ရက်နေ့၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၆ မိနစ် တွင် မြိတ်မြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ စတင်ထွက်ခွာ၍ အမြင့်ပေ ၁၈၀၀၀ မှ ယုံသန်းနေစဉ် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၃၅ မိနစ်အချိန်တွင် ထားဝယ်မြို့၏အနောက် တောင်ဘက် ၄၃ မိုင်ခန့်အကွာတွင် ထားဝယ်လေဆိပ်နှင့် အဆက်အသွယ် ရရှိပြီးနောက်ပိုင်း ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်သွားခဲ့သည်။ ထိုသို့ အဆက်အသွယ်ပြတ်တောက်ပြီးနောက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီမှ

စတင်၍ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို တပ်မတော်မှ စစ်ရေယာဉ် များ၊ လေယာဉ်များ၊ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြေပြင်တပ်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများပူးပေါင်း၍လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့၊ နံနက် ၈ နာရီ ၁၈ မိနစ်တွင် လောင်းလုံမြို့၏ အနောက်တောင်ဘက် ၂၂ မိုင်၊ ကျောက်နီမော်ကျေးရွာ၏အနောက်ဘက် ၁၄ မိုင်အကွာ ပင်လယ်ပြင်တွင် လေယာဉ်၏အစိတ်အပိုင်းအချို့၊ ရုပ်အလောင်း သုံးလောင်း၊ အသက်ကယ်အင်္ကျီနှစ်ထည်နှင့် အဝတ်အစား အိတ်အချို့အား တွေ့ရှိဆယ်ယူရရှိခဲ့ပြီး ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဤကဲ့သို့ တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် မတော်တဆမှု ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ သေဆုံးသူများနှင့် ပျောက်ဆုံးနေသူများ၏ မိသားစု များ၊ ဆွေမျိုးများ၊ မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းများနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ပူပန်ဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါကြောင်း၊ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် မတော်တဆမှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ အမေရိကန်သံရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်

တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် ထားဝယ်မြို့အနီး ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့သောသတင်းကြောင့် များစွာစိတ်မကောင်းဖြစ်ရပါကြောင်း အမေရိကန်သံရုံးက မြန်မာ့တပ်မတော်(လေ)နှင့် လေယာဉ်ပေါ်ပါခရီးသည် များ၊ လေယာဉ်အမှုထမ်းများ၏မိသားစုဝင်များကို ထုတ်ဖော်ပြောကြား လိုပါသည်။ လေယာဉ်ပေါ်၌ပါသွားကြသောခရီးသည်များကို ရှာဖွေကယ်ဆယ် သည့် လုပ်ငန်းများအဆင်ပြေချောမွေ့ပါစေကြောင်း မိမိတို့ဆုတောင်းနေသည့် အပြင် ဤကြေကွဲဖွယ်ဖြစ်စဉ်ကြောင့် ထိခိုက်ခံစားရသူများနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်းကိုလည်း ပြောကြားလိုပါသည်။

June 8, 2017, Public Affairs Office, U.S. Embassy Yangon

တပ်မတော်ပို့ဆောင်ရေး Y-8 လေယာဉ်တစ်စင်းပျောက်ဆုံးရာတွင်ပါဝင်ခဲ့သော အရာရှိ/ စစ်သည်များ၊ မိသားစုဝင်များနှင့် လေယာဉ်အမှုထမ်းများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
ဇွန် ၇ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မြိတ်မှ ရန်ကုန်သို့ ထွက်ခွာယုံသန်းစဉ် ပျောက်ဆုံးသွားသော တပ်မတော် ပို့ဆောင်ရေး Y-8 လေယာဉ်၌ ပါဝင် သွားခဲ့သည့် စစ်သည်/မိသားစု ၁၀၈ ဦးနှင့် လေယာဉ်အမှုထမ်း ၁၄ ဦး၊ ပေါင်း ၁၂၂ ဦးတို့အတွက် တစ်ဦးလျှင် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် သုံးသိန်းနှုန်းဖြင့် ငွေကျပ် ၃၆၆ သိန်းကို လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာ ချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံးသို့ လာရောက် ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး စိန်ဝင်းက လက်ခံခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။



(သတင်းစဉ်)

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရေကူးအားကစားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရေကူးအားကစားပြိုင်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ ရေကူးကန်၌ကျင်းပရာ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရေကူးအားကစားပြိုင်ပွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ယင်းနောက် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊ ကျန်းမာရေး၊ အားကစားနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ကော်မတီ အမျိုးသားလွှတ်တော် အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာစန်းမောင်မောင်၊ မြန်မာ နိုင်ငံ ရေကူးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနန္ဒ ကျော်စွာနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများအား လိုက်လံ နှုတ်ဆက်ကြပြီးနောက် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး မိတာ ၄၀၀ အလွတ်ကူး ပြိုင်ပွဲ၊ မိတာ ၁၀၀ အလွတ်ကူးပြိုင်ပွဲ၊ မိတာ ၁၀၀ ပက်လက်ကူးပြိုင်ပွဲ၊ မိတာ ၁၀၀ ရင်ပေါင်တန်းကူးပြိုင်ပွဲ၊ မိတာ ၂၀၀ လေးမျိုးကူးပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင် ကစားကြပုံများကို ကြည့်ရှုအားပေး ကြပြီး ပြိုင်ပွဲတွင်ဆုရရှိကြသူများအား ဆုတံဆိပ်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ရေကူးအားကစားပြိုင်ပွဲကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့မှ အမျိုးသား ၁၁ သင်း၊ အမျိုးသမီး ၁၀ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်၍ စုစုပေါင်း အားကစားသမား ၁၀၇ ဦး ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြပြီး ဇွန် ၈ ရက်နှင့် ၉ ရက်တို့တွင် နေ့စဉ်နံနက် ၉ နာရီမှစတင်ကာ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိရေကူးကန် တွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည်ဖြစ်သဖြင့် အခမဲ့ လာရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါကြောင်း သိရသည်။ (မောင်မောင်ဇော်)



ရေကြည်မြို့၌ အခမဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ခရိုင် ရေကြည်မြို့နယ် မိခင်နှင့်ကလေး ကျန်းမာရေးဌာနက မြို့နယ်အတွင်း ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများ အသက်ရှည်ကျန်းမာစွာနေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု လုပ်ငန်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်အခမဲ့ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို မြို့နယ်မိခင်နှင့် ကလေးကျန်းမာရေးဌာနမှ ဒေါက်တာအေးဆူမွန်ဝင်း ဦးဆောင်၍ ကျန်းမာရေး ဆရာမ ဒေါ်ဘေဘီဝင်းတို့က မြို့နယ်အတွင်း သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် အသက်ငါးနှစ်အောက်ကလေးများ၊ ဆေးကုသမှု ခံယူသော မြို့အတွင်းဒေသခံပြည်သူများအား အပတ်စဉ်ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တိုင်း အခ မဲ့ဆေးကုသဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုဆေးဒါနကုသိုလ်ဖြစ် အခမဲ့ ဆေးကုသမှုကို ဧရာဝတီမောင်ဒေရင်းမှ ဆေးဝါးစရိတ်ထောက်ပံ့ငွေဖြင့် အပတ်စဉ်ဗုဒ္ဓဟူးနေ့တိုင်း လူနာ ၁၅၀ ခန့်ကို စဉ်ဆက်မပြတ်ဆေးအခမဲ့ကုသ ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်သိန်း(ပြန်/ဆက်)

တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် မတော်တဆမှုဖြစ်စဉ်တွင်ပါဝင်ခဲ့သော အရာရှိ/စစ်သည်များနှင့် မိသားစုဝင်များအတွက် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇွန် ၈
တပ်မတော်သားနှင့် မိသားစုဝင် ၁၀၈ ဦး၊ လေယာဉ်အမှုထမ်း ၁၄ ဦး လိုက်ပါလာသော မြိတ်-ရန်ကုန်ခရီးစဉ်အတွင်း တပ်မတော်သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး လေယာဉ် (Y-8-200 F အမျိုးအစား လေယာဉ်အမှတ်-၅၈၂၀) ပျောက်ဆုံးမှု ဖြစ်စဉ်သည် ဇွန် ၇ ရက်ကဖြစ်ပွားခဲ့ရာ သေဆုံးသွားသူများနှင့် ပျောက်ဆုံးနေ သော တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မှ အရာရှိ/စစ်သည်များနှင့် မိသားစုဝင်

များအတွက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးသို့ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်း တန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းမှ အလှူငွေကျပ်သိန်း ၅၀၀ ကို ဖောင်ဒေးရှင်း ကိုယ်စား တာဝန်ရှိသူများဖြစ်ကြသော ဒေါ်မိုးသူဇာကျော်နှင့် ဒေါ်ကေခိုင်သန်း တို့က ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တွင် သွားရောက် လှူဒါန်းရာ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်သက်ပုံက လက်ခံ ရယူသည်။ ယင်းသို့လှူဒါန်းရာ တိုင်းမှူးက ယခုဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်သော တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ/စစ်သည်များနှင့် မိသားစုဝင်များအတွက် ယခုလို စာနာထောက်ထားမှုဖြင့် လှူဒါန်းသည့်အတွက် အထူးဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မှ အရာရှိကြီးများသည်လည်း မိသားစုဝင်များကို သွားရောက်နှစ်သိမ့်အားပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ လေယာဉ်ပေါ်ပါသွားသူများအားလုံး အတွက် တပ်မတော်အနေဖြင့် ထပ်တူထပ်မျှ စိတ်မကောင်းဖြစ်ရသလို များစွာဝမ်းနည်းမိပါကြောင်း၊ ယနေ့ နံနက်ကလည်း အခြားအဖွဲ့အစည်းများက လာရောက်ကူညီလှူဒါန်းမှုများလည်း ရှိပါကြောင်း၊ ကမ္ဘောဇအနာဂတ် အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းက စာနာထောက်ထားမှုဖြင့် ယခုလို လာရောက်ကူညီပေးသည့်အတွက် အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုလို လှူဒါန်းမှုသည် စိတ်ဓာတ်ခွန်အားပေးခြင်းတစ်မျိုးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဆုံးရှုံးမှုများကြားမှ ယခုလို စိတ်ဓာတ်ခွန်အားပေးခြင်းကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိ ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

(၀၀၀)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ကုန်သွယ်မှုနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးတက်ရေး မြန်မာ-နယ်သာလန်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ပထမအကြိမ်တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၈

နယ်သာလန်-မြန်မာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMFCCI) ၌ ကျင်းပသည့် မြန်မာ-နယ်သာလန် နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် လယ်ယာ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနှင့် ရေအရင်းအမြစ်ကဏ္ဍများကို အဓိကဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။



မောင်မောင်လေးက ပြောသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ ရေအရင်းအမြစ်၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍများအပါအဝင် IT Software နှင့် Hardware ဝန်ဆောင်မှု၊ Engineering Consulting၊ Waste water treatment ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း၊ ကမ်းလှန်ရေနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့သတ္တုလုပ်ငန်း၊ ရေကြောင်းထိန်းသိမ်းရေး၊ ဆိပ်ကမ်းတည်ဆောက် စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်း၊ လယ်ယာနှင့် ငါး၊ ပုစွန်ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ နို့နှင့် နို့ထွက်ပစ္စည်း လုပ်ငန်း၊ ကားအပိုပစ္စည်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ဆိုင်သည့်

ကိရိယာပစ္စည်းများ၊ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် လယ်ယာ စိုက်ပျိုးရေးသုံးပစ္စည်း ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရေး၊ ဘဏ်လုပ်ငန်း အစရှိသည့် လုပ်ငန်းကဏ္ဍများ ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ နယ်သာလန်နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် စိုက်ပျိုးရေး ထွက်ကုန် ပြည်ပတင်ပို့မှု ဒုတိယအများဆုံးနိုင်ငံဖြစ်ပြီး တစ်နှစ်လျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၃ ဒသမ ၃ ဘီလီယံ ပြည်ပတင်ပို့မှုရှိကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နယ်သာလန်နိုင်ငံသံရုံးမှ Senior Economic and Commercial Officer

ဒေါ်စန္ဒာမြင့်က “ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမယ့်ကုမ္ပဏီတွေ မြန်မာနိုင်ငံကို ကိုယ်တိုင်လာကြည့်ပါ။ ကဏ္ဍစုံက လူအမျိုးမျိုးနဲ့ စကားတွေ ပြောကြည့်ပါ။ အဲဒီကနေ အချက်အလက်တွေယူပြီး စီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းတွေအတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်ချနိုင်ဖို့ ဖိတ်ခေါ်တာဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုထက် အကျိုးတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို ဆွေးနွေးကြမှာဖြစ်ပါတယ်။ နောင်နှစ်တွေမှာလည်း ကဏ္ဍစုံက ကုမ္ပဏီအများအပြားကို ဖိတ်ခေါ်ဖို့ ကြိုးစားသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် နိုင်ငံများအနက် နယ်သာလန်နိုင်ငံသည် အဆင့်(၉) နေရာတွင် ရှိသည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က မြန်မာ-နယ်သာလန် နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၁၄၀ ကျော်ရှိသည်။

မြန်မာ-နယ်သာလန် နှစ်နိုင်ငံသံတမန်ဆက်ဆံရေးသည် ၁၉၄၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါသံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ် (၇၀) ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးတက်ရေးအတွက် နယ်သာလန်နိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် မြန်မာစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များသည် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်း-နန္ဒာဝင်း၊ မြတ်စန္ဒီ ဓာတ်ပုံ-မြတ်နန္ဒ

ကြွက်ဝမ်းဖြူများဝင်ရောက်မှုမှာ မျိုးပွားနှုန်းမြင့်မားမှုနှင့် အစာရှားပါးမှုကြောင့်ဖြစ်ပြီး အခြားအန္တရာယ်မရှိ

ဟိုင်းကြီးကျွန်း ဇွန် ၈

ဧရာဝတီဟိုင်းဒေသကြီး ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့ရှိ ကျေးရွာများတွင် လတ်တလောဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော ကြွက်ဝမ်းဖြူများဝင်ရောက်မှုမှာ ဝါးသီးများစားသောက်ခြင်းကြောင့် မျိုးပွားနှုန်းမြင့်မားပြီး အစာရေစာရှားပါးလာသဖြင့် ရွာများသို့ ဝင်ရောက်လာခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဘေးအန္တရာယ်မရှိကြောင်း အဆိုပါကျေးရွာတွင် ဇွန် ၇ ရက်က ပြုလုပ်သော ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် ဒေသပညာရှင်များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲမှ သိရသည်။

တွေ့ရှိရကြောင်း၊ ဒေသခံများစိုးရိမ်နေကြသော ရောဂါပိုးနှင့်ပတ်သက်၍ ကြွက်၏သန်းကို ဓာတ်ပုံရိုက်ယူပြီး ပညာရှင်နှင့် ပြသကြည့်ရာတွင် ပုလိပ်ရောဂါပိုး သယ်ဆောင်သည့် သန်းမဟုတ်ကြောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရာသီမတိုင်မီ လူထုလှုပ်ရှားမှုတစ်ရပ်အနေဖြင့် ကြွက်များကို နှိမ်နင်းသင့်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကြွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ရောဂါရိုက်ပျံ့နိုင်ရန် စမ်းသပ်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ ကြွက်များ ပုံမှန်သွားလာနေစဉ် ပြုတ်ကျသေဆုံးခြင်းများ မကြာခဏဖြစ်ပေါ်လာမည်ဆိုပါက ရောဂါပိုးရိုက်ပျံ့သည့် အခြေအနေတစ်ခုဖြစ်နိုင်ကြောင်း ထိုကဲ့သို့ ဖြစ်စဉ်များရှိလာပါက နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနကို အမြန်အကြောင်းကြားရန်လိုကြောင်းနှင့် ကြွက်တွေ့ရှိသော ကျေးရွာများမှ ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများကို စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးမှုများဆောင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကြွက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး ရောဂါပိုးပါရှိမှုအခြေအနေကို စမ်းသပ်ဆောင်ရွက်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် သဘာဝဘေးလက္ခဏာမျိုးဖြစ်ပါက ကုန်းနေရေနေ သတ္တဝါအားလုံးက လက္ခဏာပြမည့် သဘာဝရှိကြောင်း၊ သဘာဝဘေးနှင့်ပတ်သက်၍ စိုးရိမ်စရာမရှိကြောင်း လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများ နေရာအနှံ့ရိနေပြီဖြစ်သောကြောင့် သဘာဝဘေးအခြေအနေကို လူတိုင်းလက်လှမ်းမီစွာ သိရှိနိုင်ပြီဖြစ်၍ သတိရှိနေရန် လိုအပ်ကြောင်း ဒေသပညာရှင်များအား ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပုသိမ်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဟိုင်းဒေသကြီးစိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဦးခင်မောင်ကျော်က ကြွက်မျိုးပွားနှုန်းအကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ဆွေးနွေးပွဲများကို သံကြိုးလမ်းကျေးရွာ ဓမ္မဝိဇရာမကျောင်းတိုက်၊ ဇီးချိုင်းကျေးရွာ ကျောင်းသစ်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတို့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပုသိမ်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အခြားဌာနဆိုင်ရာများက ကြွက်နှိမ်နင်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် နေလုံးနီပရဟိတအသင်းသို့ အလှူငွေကျပ် ၁၀၀၀၀၀ ကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ဆွေးနွေးချက်များအရ လွန်ခဲ့သော ငါးလခန့်က သစ်တောများအတွင်း ဝါးသီးများ သီးခဲ့ပြီး အဆိုပါဝါးသီးများကို စားသောက်ခဲ့သော ကြွက်များသည် ဖော်မုန်းဓာတ်မြင့်မားစွာပါဝင်သည့် ဝါးသီးများကို စားသောက်မိရာမှ မျိုးပွားနှုန်းမြင့်မားလာပြီး ကြွက်ကောင်ရေ တိုးပွားလာခြင်းဖြစ်ကြောင်း အစားအသောက် ရှားပါးမှုများကြောင့် ကြွက်များမှာ နေရပ်စွန့်ခွာ၍ အစုလိုက်အပြုံလိုက် ပြောင်းရွှေ့လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကြွက်များကို ဝိုက်ခွဲစမ်းသပ်ကြည့်ရာတွင် ဖာလာပင်၊ တညင်းသီးတို့ကို စားသောက်ထားရှိမှုကို

ကြည့်မြင်တိုင်မှ

ရေခဲနံ့မှရေချိုချက်လုပ်သည့်နည်းပညာများမှာ စရိတ်စတင်ပြီးမြင့်လှသည့်အတွက် ဆော်ဒီအာရေဗျ၊ စင်ကာပူစသည့်နိုင်ငံများသော်မှ အကန့်အသတ်ဖြင့်သာ ရေချိုချက်လုပ်ယူနေကြောင်း ဆရာကျော်ဦးရေးသားသည့် မိုးရေလျှောင့်ကန်စာအုပ်တွင် ဖော်ပြပါရှိသည်။

အဆိုပါ လှိုင်မြစ်အနောက်ဘက်ကမ်း ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်ရှိ ရပ်ကွက်ကြီးလေးခုတွင်မိုးရေခဲရေကန်ပေါင်း ၃၂ခုရှိပြီး အလတ်ချောင်းရပ်ကွက်သည် မိုးရေကန်လေးခုရှိသည့်အနက်သန့်ရှင်းသောကန်တစ်ကန်သာ သောက်ရေကန်အဖြစ်အဓိကသုံးစွဲနေခြင်းဖြစ်သည်။ “ကျွန်တော်တို့ငယ်ငယ်တုန်းက ဒီကန်တွေကလုံးဝ

မခန်းဘူး။ မိုးရာသီဆိုရင်ရေတွေလျှံလို့ ဖောက်ချနေရတာ။ အခုရာသီဥတုကအရင်နဲ့မတူတော့ဘူး။ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ပူလာတော့ခန်းတာမြန်တာပေါ့။ နွေရာသီအတွက် မိုးတွင်းကတည်းက ရေကိုကြိုတင်စုဆောင်းထားရတာပေါ့” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။ စူးစမ်းလေ့လာထားသည့်မိုးလေဝသစခန်း ၁၉ ခုမှ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ချက်များအရ မြန်မာနိုင်ငံသည်ရာသီဥတုပြောင်းလဲနေပြီးဖြစ်ပါသည်။၁၉၈၁ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၁၀ ခုနှစ်အတွင်း ပျမ်းမျှအပူချိန်များမှာ သူ့သူ ၅၂ စင်တီဂရိတ်မြင့်တက်လာခဲ့သည်။

အဆိုပါ သောက်ရေကန်အတွင်းသို့ မိုးရေလုံလောက်စွာ မရရှိသည့်နွေရာသီတွင်ရုတ်တရက်ရေပြတ်လက်သောအချိန်များ၌ ယင်းမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ရေဂါလန်၃၀၀၀နှင့်



အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကမ္ဘာ့အာမခံလုပ်ငန်း International Quality Summit Award ဆုရရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့အာမခံလုပ်ငန်း (IKBZ Insurance)အား ဝပ်နီနိုင်ငံ အခြေစိုက် Business Initiative Directions (BID) အဖွဲ့က ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် နွေချယ်ချီးမြှင့်သည့် International Quality Summit Award ဆုချီးမြှင့်ခဲ့ရာ မေ ၂၉ ရက်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးယောက်မြို့ Marriott Marquis တိုက်တွင် IKBZ Insurance မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးညိုမြင့်နှင့် စာရင်းကိုင်အရာရှိချုပ် ဦးနေမျိုးအောင်တို့ လက်ခံရယူကြောင်း သိရသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဦးညိုမြင့်က IKBZ အာမခံကုမ္ပဏီသည် မြန်မာ

နိုင်ငံ၏ ပထမဆုံးသော ပုဂ္ဂလိက အာမခံကုမ္ပဏီဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအနှံ့အပြား၌ အာမခံရုံးခွဲအရေအတွက် အများဆုံးဖြင့် ပြည်သူ့လူထုကို အနီးကပ်အာမခံဝန်ဆောင်မှု ဆောင်ရွက်အဖွဲ့က ၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွက် နွေချယ်ချီးမြှင့်သည့် International Quality Summit Award ဆုချီးမြှင့်ခဲ့ရာ မေ ၂၉ ရက်တွင် အမေရိကန်နိုင်ငံ နယူးယောက်မြို့ Marriott Marquis တိုက်တွင် IKBZ Insurance မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးညိုမြင့်နှင့် စာရင်းကိုင်အရာရှိချုပ် ဦးနေမျိုးအောင်တို့ လက်ခံရယူကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဦးညိုမြင့်က IKBZ အာမခံကုမ္ပဏီသည် မြန်မာ

ဆုချီးမြှင့်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ BID ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် IKBZ Insurance သည် နိုင်ငံတော်က ပုဂ္ဂလိက အဖွဲ့အစည်းများအား အာမခံလုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးသည့် ကာလနောက်ပိုင်း ဈေးကွက်ဝေစုအများဆုံးဖြင့် ပြည်သူများ၏အာမခံလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို အကောင်းဆုံး ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း၊ ဈေးကွက်ဝေစုပမာဏသာမက အာမခံလျော်ကြေးငွေများကို လျင်မြန်စွာ ထုတ်ပေးနိုင်ခြင်းအပါအဝင် အရည်အသွေးကောင်းမွန်သည့် ဝန်ဆောင်မှုများစွာ ပေးအပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ စံထားလောက်သော အရည်အသွေးများ၊ ဝန်ဆောင်မှုများနှင့် နည်းပညာအသုံးပြုဆောင်ရွက်မှု ကောင်းမွန်ခြင်းတို့ကြောင့် ဆုချီးမြှင့်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ IKBZ အာမခံကုမ္ပဏီသည် ၂၀၁၅ခုနှစ် နှင့် ၂၀၁၆ ခုနှစ်များအတွက် World Finance အဖွဲ့အစည်းက ချီးမြှင့်သော အကောင်းဆုံး အသက်အာမခံလုပ်ငန်းဆုနှင့် အကောင်းဆုံးအထွေထွေအာမခံလုပ်ငန်းဆုများကို နှစ်နှစ်ဆက် ရရှိထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (၀၀၀)

(နဒီလှိုင်)

ပြည်တွင်းရေးရာ

အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး မူဝါဒသစ်ရေးဆွဲရေးအတွက် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပြန်လည်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
 အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး မူဝါဒသစ်ရေးဆွဲရေးအတွက် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပြန်လည်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဇွန် ၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက THE AMARA Hotel Majesty ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မူးယစ်ဗဟိုအဖွဲ့တွဲဖက်အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊ တပ်ဖွဲ့များ၊ ရဲမှူးချုပ် ကျော်ဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါး ထိန်းချုပ်ရေးမူဝါဒသစ်ရေးဆွဲရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ အသီးသီး၌ ပါဝင်သော အစိုးရဌာနများမှ အရာရှိကြီးများ၊ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အခြားဖိတ်ကြားထားသူများ စုစုပေါင်း ၄၆ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့၊ စီမံကိန်းဌာန ဌာနမှူး၊ ရဲမှူးကြီး ဇော်လင်းထွန်းက အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး မူဝါဒသစ်ရေးဆွဲရေးကို စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်နှင့် တက်ရောက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များ



အမျိုးသားမူးယစ်ဆေးဝါးထိန်းချုပ်ရေး မူဝါဒသစ်ရေးဆွဲရေးအတွက် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ ပြန်လည်သုံးသပ်ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပစဉ်။

ရေးဆွဲဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် ဆွေးနွေးပွဲကြောင်း သိရသည်။

(သတင်းစဉ်)

လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းလူထုစစ်ဆေးပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပ

ကျေးဇူး ဇွန် ၈
 စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သည့် လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကော့မှူးမြို့နယ် ပိန္နဲကုန်းကျေးရွာ ခရိုင်မြိုင်လမ်း အုတ်စိတောင်မြေခင်းခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် စံပယ်မြိုင်လမ်းကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် လူထုစစ်ဆေးပွဲကို ယခုလပထမပတ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

လူထုစစ်ဆေးပွဲများ၊ လက်ထောက်နည်းပညာများနှင့် ကျေးရွာကော်မတီဝင်များက လူထုစစ်ဆေးပွဲတွင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းစဉ်တစ်လျှောက် လုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ခဲ့မှုအစီအစဉ်များ၊ ဘဏ္ဍာရေးစာရင်းရှင်းတမ်း၊ ဝယ်ယူရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ လည်ပတ်ထိန်းသိမ်းရေးအစီအစဉ် ရေးဆွဲထားမှုများနှင့် ဝေဖန်အကြံပြုစာရရှိမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး အပြန်အလှန်အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

အစားထိုးသီးနှံ မျိုးစပါး၊ ယာသီးနှံ၊ နှစ်ရှည်ပင်များပေးအပ်

မိုးမိတ် ဇွန် ၈
 ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) မိုးမိတ်မြို့နယ်တွင် အစားထိုးသီးနှံ(ပုလဲသွယ်)၊ ယာသီးနှံ(ပဲပုပ်)နှင့် နှစ်ရှည်ပင်(လျှော်ဖြူပင်)များ ဖြန့်ဖြူးပေးအပ်ပွဲကို ဇွန် ၄ ရက်က မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှူး ပညာပေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မော်မော်လွင်က အစားထိုးသီးနှံမျိုးစေ့များနှင့် ပျိုးပင်များ ပေးအပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းခဲ့သည်။

အဆိုပါပေးအပ်ပွဲတွင် မျိုးစပါးစက ၁၀၀ စာ ကိုလို ၇၀၀၊ ပဲပုပ်ခြောက်စကစာ ၁၃ တန်း၊ လျှော်ဖြူငါးစကစာ အပင် ၁၂၀၀ တို့ကို တောင်သူများအား ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



၂၃ သိန်းခန့်ရှိ မသန်စွမ်းသူများသည် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအကျိုးပြုအစွမ်းအစများ ပြလိုသူများဖြစ်

မုံရွာ ဇွန် ၈
 မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၄ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သည့် ၂၃ သိန်းခန့်ရှိသော မသန်စွမ်းသူများသည် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအကျိုးပြုအစွမ်းအစများကို ပြသလိုသူများဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများ ရှေ့ဆောင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးနေလင်းစိုးက ဇွန် ၆ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ Park Royal Hotel တွင် ကျင်းပသည့် မသန်စွမ်းသူများ အကျိုးဝင်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မီဒီယာဆုချီးမြှင့်ပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

“မြန်မာနိုင်ငံဟာ တစ်စထက်တစ်စ ပြောင်းလဲပွင့်လင်းတဲ့ ဒီမိုကရေစီအခြေခံသော လူ့ဘောင်အဖွဲ့အစည်း ဦးတည်ဆောင်ရွက်နေချိန်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ လူဦးရေရဲ့ ၄ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်တဲ့ ၂၃ သိန်းခန့်သော မသန်စွမ်းတွေဟာလည်း နိုင်ငံအတွက်၊ ရပ်ရွာအတွက် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေဘဲ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ တစ်ဖက်တစ်လမ်းက လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွက် အကျိုးပြုနိုင်တဲ့သူတွေ ဖြစ်တယ်ဆိုတာကို မသန်စွမ်းသူများအနေနဲ့ အစွမ်းအစပြလိုကြသူများ ဖြစ်ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ဒီအခြေအနေအခွင့်အရေးတွေဟာ အခြေအနေအရ တားဆီးခံရပြီး မေးမြန်းနေကြရပါတယ်။ ဒါနဲ့အတူ အစွမ်းအစတွေကလည်း အားနည်းနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ပွင့်လင်းစပြုလာတဲ့ ဒီမိုကရေစီကို သွားနေတဲ့ အခုလိုအချိန်မှာ မသန်စွမ်းတွေအနေနဲ့ နိုင်ငံသလောက်၊ စွမ်းသလောက် ဆောင်ရွက်သွား

ကြမှာပါ”ဟု ဦးနေလင်းစိုးက ပြောသည်။

မသန်စွမ်းသူများနှင့် မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေး လူတိုင်းအကျိုးဝင်ရွေးကောက်ပွဲအခြေအနေများကို သတင်းဖြင့်လွှမ်းခြုံရေးသားသည့် အခါ ပိုမိုထိရောက်အားကောင်းသည့် သတင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာရေးနှင့် အနာဂတ်တွင် အခြေအနေကောင်းများဖြစ်ထွန်းလာစေရန် အနာဂတ်မြန်မာနိုင်ငံ ရွေးကောက်ပွဲများတွင် မသန်စွမ်းသူများ အများနှင့်တန်းတူ လက်လှမ်းမီပါဝင်နိုင်ရေးနှင့် မဲပေးရသည်မှာ နိုင်ငံအတွက် မည်မျှအရေးကြီးသည်ဆိုခြင်းကို သိရှိစေရန်အတွက် မသန်စွမ်းသူများ အကျိုးဝင်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ မီဒီယာဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ရှင်းပြသည်။

မီဒီယာဆုချီးမြှင့်ပွဲကို နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲမြင့်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ဦးနေလင်းစိုးက ပြိုင်ပွဲလုပ်ရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဒိုင်အဖွဲ့ဝင် ဆရာဦးဝင်းငြိမ်းက ဒိုင်လူကြီးများ ကိုယ်စားဆုရွေးချယ်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းပြသည်။ ဆက်လက်၍ ဆုများကို ချီးမြှင့်ရာ မသန်စွမ်းသူများ အကျိုးဝင်ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သတင်းပြိုင်ပွဲ ပထမဆုရ မြန်မာ့အသံ(ရေဒီယို)မှ ဒေါ်စုသက်မှူး၊ ဒုတိယဆုရ 7 Days မှ

ဦးသက်အောင် တတိယဆုရ DVB မှ ဦးကိုကိုမောင်၊ ဆောင်းပါးဆုပထမဆု ဦးကြည်ထွန်း(လူမှု)၊ ဒုတိယဆုရ ဦးစိုးသူရ တတိယဆုရ ဆရာမြတ်(ကလေး) စာတတ်ပထမဆုရ ဒေါ်မြင့်မြတ်စံ၊ ဒုတိယဆုရ ဦးမင်းကိုကိုနှင့် တတိယဆုရ မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ) တို့ကို ဆုတံဆိပ်နှင့် ဆုငွေများ အသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ဆက်လက်၍မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အရေးဆိုတင်ပြခြင်းလမ်းညွှန်ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပရာ ဒေါ်ယုယုသူက မသန်စွမ်းသူများအခွင့်အရေးဆိုင်ရာအရေးကို တင်ပြဆွေးနွေးခြင်းလမ်းညွှန်စာအုပ်၏ နောက်ခံသမိုင်းအကျဉ်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြကာ ဒေါ်ယုယုဆွေက General Advocacy အကြောင်းကို ရှင်းပြသည်။

ထို့နောက် ဦးနေလင်းစိုးက Advocacy ကို ရှင်းပြပြီး လမ်းညွှန်စာအုပ်ကို အဖွဲ့လိုက် ခြံငုံသုံးသပ်ကာ ဒေါ်ယုယုဆွေနှင့် ဦးတင့်ဇော်တိန်းတို့က ပြန်လည်တင်ပြသည်။

ထို့နောက် Advocacy လုပ်ငန်းစဉ်များ လက်တွေ့ပြုလုပ်ခြင်းနှင့် ပြန်လည်ဆွေးနွေးခြင်းများကို ဦးတင်ဇော်တိန်းက ဦးဆောင်ပြုလုပ်ပြီး မိလီအဖွဲ့နှင့် တက်ရောက်သူများက တစ်နေ့တာ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ကြကာ ဂုဏ်ပြုလက်မှတ်များပေးအပ်ခဲ့သည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)



မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ပျက်ရေးအထိမ်းအမှတ် အကြံပြုလှုပ်ရှားမှုများဆောင်ရွက်

ဒေးဒရဲ ဇွန် ၈
 အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလွဲသုံးမှုနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုတိုက်ပျက်ရေးအထိမ်းအမှတ်အကြံပြုလှုပ်ရှားမှုအဖြစ် ဒေးဒရဲမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနက ဒေးဒရဲမြို့နယ် လေးအိမ်ကုန်းကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်းတွင် ရွှေလျားပြန်ဆက်လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ မူးယစ်ဆေးပညာပေး နံရံကပ်စာစောင်နှင့် မှတ်တမ်းပုံများ ခင်းကျင်းပြသခြင်း၊ စာပေရေချမ်းစင် စာအုပ်များငှားရမ်းပေးခြင်း၊ အသိပညာပေး ဟောပြောခြင်းနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးရှောင်ရှားရေး အသိပညာဗဟုသုတအမေး၊ အဖြေပြုလုပ်၍ ဆုရရှိသူအား ဆုများချီးမြှင့်ခြင်းအစီအစဉ်များကို ဇွန် ၇ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(သပြေထွန်း)

ကွမ်းခြံကျေးရွာ အလယ်တန်းကျောင်း အဆင့်တိုးမြှင့်

လယ်ဝေး ဇွန် ၈
 နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ် ကွမ်းခြံကျေးရွာ အလက(ခွဲ)အား အလယ်တန်းကျောင်းအဆင့်တိုးမြှင့်သည့် ဖွင့်ပွဲကို ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးအေးမောင်စိန်၊ ဦးမျိုးကျော်ကျော်နှင့် မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဒေါ်စန်းစန်းကြွယ်တို့က အလယ်တန်းကျောင်းကို ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

ဒက္ခိဏခရိုင် လယ်ဝေးမြို့နယ်အတွင်း အခြေခံပညာကျောင်း ၂၅၅ ကျောင်းရှိရာ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွင်း အထက နှစ်ကျောင်း၊ အထကခွဲ ခုနစ်ကျောင်း၊ အလက ကိုးကျောင်း၊ အလက(ခွဲ) နှစ်ကျောင်း၊ မူလတန်း လေးကျောင်း၊ မူလတန်း လေးကျောင်း၊ မူခွဲ နှစ်ကျောင်း စုစုပေါင်း ကျောင်း ၃၀ အဆင့်တိုးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



ကောလင်းမြို့ပေါ် ခြောက်ရပ်ကွက်၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါမဖြစ်ပွားစေရေး၊ ခြင်း၊ ယင်များ မပေါက်ပွားစေရန်အတွက် ဇွန် ၇ ရက် နံနက် ၈ နာရီက မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ ပူးပေါင်း၍ တစ်အိမ်တက်ဆင်း ဖုံး၊ သွန်း၊ လဲ၊ စစ်လုပ်ငန်း၊ အဘိတ်ဆေးခတ်ခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်စဉ်။

အောင်ကျော်စိုး(ကောလင်း)

အားကစား

အနာဂတ်ကိစ္စရပ်ကို ဘာမှမပြောနိုင်ကြောင်း စီရိုနယ်လ်ဒို တုံ့ပြန်



ရီးယဲလ်တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လ်ဒိုက ယခုနှစ်နှစ်ကျော်အတွင်း ရီးယဲလ်မှ ထွက်ခွာမည်မဟုတ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သော်လည်း မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုသည်မှာ မရှိသောကြောင့် အနာဂတ်အတွက် အာမခံချက် တစ်စုံတစ်ရာ မပေးနိုင်ကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။ မန်ယူ၊ ပီအက်စ်ဂျီ၊ မိုနာကိုနှင့် တရုတ်စူပါလိဂ်တို့မှ စီရိုနယ်လ်ဒိုအား ပေါင် ၁၅၇ သန်း အသုံးပြုခေါ်ယူရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိရာ ရီးယဲလ်အသင်းက သူတို့၏ကစားသမား လက်မလွှတ်ရရေးကို ကြိုးပမ်းနေရပြီဖြစ်သည်။

ဒီပေါ်တိုကတက်ထရို သတင်းဌာနမှ သတင်းထောက်တစ်ဦးက “ယခုနှစ်နှစ်ကျော်အတွင်း ရီးယဲလ်မှ ထွက်ခွာရန် ရှိသလား” ဟု မေးမြန်းခဲ့ရာ စီရိုနယ်လ်ဒိုက “မဖြစ်နိုင်ဘူးဆိုတာမရှိပါဘူး” ဟု ပြန်လည်တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။ သို့သော် ယခုနှစ်နှစ်ကျော်အတွင်း အခြားအခြေစိုက်အတွင်း ရီးယဲလ်မှ ထွက်ခွာမည်မဟုတ်ကြောင်းကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုသည် ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီကိုလည်း အကောင်းဆုံး အဆုံးသတ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဂျူဗင်တပ်အသင်းကို အနိုင်ရရှိသည့် ချန်ပီယံလိဂ်ဖိုလ်လုပွဲတွင် ရီးယဲလ်အတွက် နှစ်ပိုင်း သွင်းယူကာ အထူးခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့သည်။

အေဘီလာသတင်းဌာန၏ ဖော်ပြချက်တွင် မန်ယူ ပြင်သစ်ပထမတန်းကလပ်အသင်း နှစ်သင်းနှင့် တရုတ်စူပါလိဂ်အသင်းများက ရီးယဲလ်အနေဖြင့် ကမ္ဘာ့စံချိန်တင်ကြေးရရှိပါက အသင်း၏ စူပါစတားကစားသမားတစ်ဦးကို လက်လွှတ်ခံမည်လားဆိုသည်ကို စမ်းသပ်နေကြပြီး ချန်ပီယံလိဂ် ဖိုလ်လုပွဲပြီးကတည်းက စီရိုနယ်လ်ဒိုရရှိရေး အရှိန်မြှင့်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း ဖော်ပြသည်။ ရီးယဲလ်သည် ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် မန်ယူအသင်းမှ စီရိုနယ်လ်ဒိုကို ထိုစဉ်က ကမ္ဘာ့စံချိန်တင် ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သန်း ၈၀ ဖြင့် ခေါ်ယူပြီးနောက် ရှစ်နှစ်အကြာ ထုတ်ရောင်းလျှင်ပင် ယင်းအချိန်က အသုံးပြုခဲ့သော ဝေပမာဏထက် နှစ်ဆနီးပါး ပြန်လည်ရရှိမည် ဖြစ်သည်။

မန်ယူသည် ဂရစ်မန်းကို ခေါ်ယူရေး မအောင်မြင်ဖြစ်ပြီးနောက် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်း တိုက်စစ်မှူးတစ်ဦးကို ခေါ်ယူရန် မဖြစ်မနေအားထုတ်လာရာ စီရိုနယ်လ်ဒိုမှာ မန်ယူအသင်း၏ ထိပ်တန်းပစ်မှတ်ဖြစ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ မန်ယူအသင်းသည် ပြီးခဲ့သည့် နှစ်ရာသီအပြောင်းအရွှေ့စဉ်အတွင်း ကွင်းလယ်လူ ပေါ့ဘာအတွက် ကမ္ဘာ့စံချိန်တင် ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၈၉ သန်း အသုံးပြုခဲ့သော်လည်း ဂျာစီရောင်းချရသည့် ဝင်ငွေမှာပင် ယင်းပမာဏ နီးနီး ပြန်လည်ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုမှာ အသက်(၃၂)နှစ် ကျော်လွန်လာပြီဖြစ်သော်လည်း ယခုထိ ထိပ်တန်းခြေစွမ်းကို ပြသနိုင်ဆဲဖြစ်ရာ ကလပ်အသင်းအတော်များများက စီရိုနယ်လ်ဒိုအတွက် ကမ္ဘာ့စံချိန်တင်ကြေး အသုံးပြုရန် အဆင်သင့်ဖြစ်နေခြင်းဖြစ်သည်။

မေလဲသင်း ရေးသားသည်



ဘာစီလိုနာနှင့် ငါးနှစ်စာချုပ်သစ် ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် မက်ဆီ ကမ္ဘာ့လုပ်ခလစာအများဆုံးရရှိသည့် ကစားသမားဖြစ်လာ

တိုက်စစ်မှူး လီယွန်နယ်မက်ဆီနှင့် ဘာစီလိုနာတို့ ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် စာချုပ်သစ်ကြောင့် မက်ဆီမှာ ကမ္ဘာ့လုပ်ခလစာ အများဆုံးကစားသမားအဖြစ် မှတ်တမ်း ဝင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စာချုပ်သစ်တွင် ဘာစီလိုနာက မက်ဆီကို တစ်ပတ်လုပ်ခ ပေါင် ၈၀၀၀၀ ပေးချေရန် သဘောတူခဲ့ရာ လက်ရှိ ကမ္ဘာ့လုပ်ခအများဆုံးရရှိနေသည့် လာဗင်ဇီထက်ပင် ပိုမိုများပြားသည့် ပမာဏ ဖြစ်သည်။

မက်ဆီရဲ့ စာချုပ်သစ်အရ သူ့ကို ခေါ်ယူချင်ပါက ပေါင်သန်း ၃၅၀ အသုံးပြုသာ ရရှိနိုင်တော့မည်ဖြစ်သည်။ မက်ဆီနှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့ စာချုပ်သစ် ဆွေးနွေးနေသည့် ကာလအတွင်း ချယ်လ်ဆီး၊ မန်စီးစီးတီးတို့မှ ခေါ်ယူရန် ကြိုးပမ်းမှုများ အရှိန်မြှင့် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။

မက်ဆီနှင့် ဘာစီလိုနာတို့ မူလချုပ်ဆိုထားခဲ့သည့်စာချုပ်မှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် သက်တမ်းကုန်ဆုံးမည်ဖြစ်သဖြင့် အကယ်၍ စာချုပ်သစ်သာ သဘောတူညီချက် မရရှိပါက လာမည့်ရာသီတွင် အလွတ်ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် ထွက်ခွာခွင့်ပြုရမည်ဖြစ်သည်။ မက်ဆီရဲ့ဖခင် ဂျော့ဂျီမှာ လွန်ခဲ့သည့် ရက် သတ္တနှစ်ပတ်ကတည်းက ကာတလန်သို့ ရောက်ရှိနေပြီး ဘာစီလိုနာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စာချုပ်သစ်ကိစ္စရပ်ကို အကျေအလည် ဆွေးနွေးခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။

ဘယ်လာရင်နှင့် ဘာစီလိုနာတို့ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးသဘောတူညီချက် ရရှိပြီးဖြစ်



ဘယ်လာရင်နှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့ကြား ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်ရယူနိုင်ခဲ့ပြီး ဘာစီလိုနာအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့မည့် ကိစ္စရပ်ကို အာဆင်နယ်နှင့် ပြင်ပဝင်အသင်းအသီးသီးက ဆက်လက်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဘယ်လာရင်က သူ့အနေဖြင့် ချန်ပီယံလိဂ်အဆင့်မြင့်သည့် ပြိုင်ပွဲတွင် ကစားခွင့်ရရန်ဆန္ဒရှိသောကြောင့် အနာဂတ်ကိစ္စ ဘယ်လိုဖြစ်မည်ဆိုသည်ကို စောင့်ကြည့်စေလိုကြောင်းပြောကြားခဲ့သဖြင့် ဘာစီလိုနာသို့ ပေါင်သန်း ၅၀ဖြင့် ပြောင်းရွှေ့မည်ကိစ္စရပ် တဖြည်းဖြည်း ပို၍ နီးကပ်လာပြီဖြစ်သည်။ စပိန်မှလာသော သတင်းရင်းမြစ်များအရ ဘယ်လာရင်နှင့် ဘာစီလိုနာအသင်းတို့ကြား ပုဂ္ဂိုလ်ရေး သဘောတူညီချက်ပင် ရရှိခဲ့ပြီး အပြောင်းအရွှေ့အတွက် အပြီးသတ်လက်မှတ်ရေးထိုးရန်ကိစ္စသာ ကျန်တော့သည်ဟု အခိုင်အမာဖော်ပြကြသည်။

ဘာစီလိုနာဘက်ကလည်း အာဆင်နယ်က တောင်းဆိုသော ပေါင်သန်း ၅၀ ပေးချေရန် အသင့်ရှိနေသည်။ ဘာစီလိုနာသည် ဘယ်လာရင်ကို ပြီးခဲ့သည့် ဇန်နဝါရီဈေးကွက် ဖွင့်လှစ်ချိန်ကတည်းက ခေါ်ယူရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သေးပြီး အာဆင်နယ်ကလည်း သဘောမတူခဲ့သလို ဘယ်လာရင်ကလည်း ဘာစီလိုနာမှ ဖုန်းလာလျှင် သူ့ကိုမည်မဟုတ်ဟု လူသိရှင်ကြား ပြောကြားခဲ့ပြီး အာဆင်နယ်နှင့် ကာလရှည်စာချုပ်ကို ထပ်မံလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ သို့သော် ယခုမူ “ကစားသမားတိုင်းက အဆင့်အတန်းမြင့်တဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ဖိုလ် ပြိုင်ပွဲမျိုးကို ဝင်ရောက်ကစားချင်တာ သဘာဝပါပဲ။ ဘာစီလိုနာလိုအသင်းကြီးက စိတ်ဝင်စားတယ်ဆိုတာ တကယ်ကို ကောင်းမွန်တဲ့ ကိစ္စရပ်ပါ။ ခုကာလမှာ ဘာဖြစ်လာမလဲဆိုတာ ဘာကိုမှ တိတိကျကျ မပြောနိုင်ပါဘူး” ဟု တုံ့ပြန်ခဲ့သည်။

ဘယ်လာရင်က သူ၏ မိသားစုမှာ လန်ဒန်မြို့တွင် အခြေကျပြီးဖြစ်သော်လည်း ဘာစီလိုနာသို့ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။ ဘာစီလိုနာနည်းပြ ပယ်လီဟာဒီက ဘာစီလိုနာအသင်းအတွက် ညာတောင်ပံခံစစ်ပိုင်းမှာ အဓိက လိုအပ်ချက်ဖြစ်နေသည်ဟု ယူဆပြီး ဘယ်လာရင်အပြင် ဘင်ဖီကာနောက်ခံလူ နယ်လ်ဆင်ဆီမီဒိုကိုလည်း ခေါ်ယူရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။ ဘာစီလိုနာအသင်း၏ ထူးခြားချက်တစ်ခုမှာ ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းများထဲတွင် အာဆင်နယ်ကစားသမားများကို ပိုမိုအာရုံစိုက်လေ့ရှိပြီး မာ့ဒီအိုဗားမားစ် (၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ၊ ပေါင် ၅၅ သန်း)၊ ပီတစ်(၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ၊ ပေါင် ၅ သန်း)၊ ပန်ဘရွန်ဟော့စ်(၂၀၀၃ ခုနှစ်၊ အလွတ်)၊ သီယာရီအွန်နီ(၂၀၀၇ ဇွန်လ ပေါင် ၁၆ ဒသမ ၁ သန်း)၊ အလက်ဇန္ဒားဟဲလ်ဘတ်(၂၀၀၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၁ ဒသမ ၈ သန်း)၊ ဖာဘရီဂတ်စ် (၂၀၁၁ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ပေါင်သန်း ၃၀)၊ အဲလက်စ်ဆောင်း (၂၀၁၂ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ပေါင် ၁၅ သန်း)၊ သောမက်စ်ဗာမေလန်(၂၀၁၄ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ပေါင် ၁၅ သန်း)တို့ကို ခေါ်ယူခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ကွန်တီက ကျွန်တော်ကိုအလိုမရှိတဲ့အတွက် အသင်းသစ် မပြစ်မနေရှာပွေ့ရတော့မယ်လို့ ဒီယေဂိုကော်စတာ အံ့အားသင့်ဖွယ် ထုတ်ဖော်ပြောကြား

ချယ်လ်ဆီးနည်းပြ ကွန်တီက သူ့ကို အလိုမရှိဘူးလို့ အကြောင်းကြားခဲ့တာကြောင့် အသင်းသစ်တစ်ခုကို မဖြစ်မနေရှာပွေ့ရတော့မယ်လို့ တိုက်စစ်မှူး ဒီယေဂိုကော်စတာက အံ့အားသင့်ဖွယ် ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီဈေးကွက်ဖွင့်လှစ်ချိန်ကတည်းက ကော်စတာဟာ စူပါလိဂ်ကို ထွက်ခွာဖို့ ကြိုးပမ်းခဲ့ပြီးနောက်ပိုင်းကတည်းက ချယ်လ်ဆီးနည်းပြ ကွန်တီနဲ့ ဆက်ဆံရေးပြေလည်မှုမရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တိုက်စစ်ပိုင်းလိုအပ်ချက်ရှိနေတဲ့အတွက် ကွန်တီက ကော်စတာကို ဆက်ထိန်းခဲ့သလို ကော်စတာကလည်း စူပါလိဂ်ပြောင်းဖို့အစီအစဉ်ကို ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့တာပါ။

ကော်စတာဟာ ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့လာပြီး ပရီမီယာလိဂ်ဖလားနှစ်လုံး ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပေမယ့် ဒီသုံးနှစ်အတွင်း အသင်းပြောင်းမယ်လို့ သတင်းထွက်နေတဲ့ ကစားသမားတွေထဲမှာ ကော်စတာရဲ့နာမည်က အမြဲ ထိပ်ဆုံးမှာရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကော်စတာဟာ ကိုလံဘီယာအသင်းနဲ့ စပိန်အသင်းတို့ နှစ်ပိုင်းစီသရေကျခဲ့တဲ့ ပွဲစဉ်အပြီးမှာ



သူ့အကြား ဆက်ဆံရေး အတော်လေးဆိုးရွားခဲ့သလို ကွန်တီကလည်း သူ့ကို အသင်းမှာ ဆက်မရှိစေချင်တော့ကြောင်း ပြောပါတယ်။ ကော်စတာဟာ ယေဘုယျအားဖြင့် ဖျော်ဖြေနေတတ်သူ ဖြစ်ပေမယ့် သူ့ရဲ့ ဘယ်အရာမဆို မကွယ်မဝုတ်နေတတ်တဲ့ အပြုအမူ၊ အောင်မြင်မှုကို ဆာလောင်စိတ်ပြင်းထန်နေတာတွေကြောင့် သူဟာ ပြိုင်ဘက်နောက်တန်းကစားသမားတွေရဲ့ ပစ်မှတ်ဖြစ်နေတတ်သူဖြစ်သလို နည်းပြတွေနဲ့ ဆက်ဆံရေး မပြေလည်တတ်သူဖြစ်နေတတ်ပြန်ပါတယ်။ ကော်စတာကတော့ ကွန်တီနဲ့ သူ့အကြား ဆက်ဆံရေးမပြေလည်ခြင်းက ချယ်လ်ဆီးက ထွက်ခွာဖို့ ဖန်လာတဲ့ အဓိကအကြောင်းအရင်း တစ်ရပ်လို့ ဖွင့်ချပါတယ်။

ကော်စတာက “လက်ရှိမှာတော့ ကျွန်တော်ဟာ စာချုပ်ရှိနေတဲ့အတွက် ချယ်လ်ဆီးကစားသမားပါ။ ဒါပေမယ့် နည်းပြက ကျွန်တော်ကို အလိုမရှိပါဘူး။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော် အသင်းသစ် မဖြစ်မနေရှာပွေ့ရတော့မှာပေါ့” လို့ ဖွင့်ဟခဲ့ပါတယ်။ ကော်စတာက သူ့ရဲ့အသင်းဟောင်း အက်သလက်တီကိုဆီကို ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့ဖို့ စိတ်အားထက်သန်နေပေမယ့် ကစားသမားခေါ်ယူမှု ပိတ်ပင်ခံထားရတဲ့ အက်သလက်တီကိုကြောင့် လာမယ့် ဇန်နဝါရီဈေးကွက်ရောက်မှသာ ပြောင်းရွှေ့နိုင်ခွင့်ရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် အက်သလက်တီကို အသင်းဆီ ပြန်လည်ပြောင်းရွှေ့မှာလားဆိုတဲ့ မေးခွန်းအတွက် “ငါ့လလောက် ကျွန်တော်မကစားဘဲနေရမှာလား။ ဒါက တော်တော်လေး ရှုပ်ထွေးစေတဲ့ အနေအထားပါ။ ကျွန်တော်ဟာ အက်သလက်တီကိုအသင်းကို ချစ်မြတ်နိုးသလို မက်ဒရစ်မှာ နေရတာကိုလည်း ကြိုက်ပါတယ်” လို့ ရှင်းပြပါတယ်။ ကော်စတာဟာ ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ သွင်းပွဲ ၂၀ သွင်းယူပြီး ချယ်လ်ဆီးအသင်း ပရီမီယာလိဂ်ဖလားရယူရေးမှာ အဓိက အခန်းကဏ္ဍက ပါဝင်ခဲ့ပေမယ့် ကွန်တီကတော့ လာမယ့် ရာသီ ချယ်လ်ဆီးရဲ့ တိုက်စစ်ပိုင်းအတွက် အာဇာနည်တိုက်စစ်မှူး လူကာကူနဲ့ ရီးယဲလ်တိုက်စစ်မှူး မိုနာတာတို့ကို ပစ်မှတ်ထားနေပါတယ်။

အနုပညာ အထက်တန်းကျောင်း(မန္တလေး)ပန်းချီ၊ ပန်းပုဌာနမှ နှစ်စဉ်ပန်းချီ၊ ပန်းပုပညာရှင်များ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

မန္တလေး ဇွန် ၈
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန အနုပညာဦးစီးဌာန လေ့ကျင့်ရေးနှင့် သုတေသနဌာန(ခွဲ) အနုပညာ အထက်တန်းကျောင်း(မန္တလေး) ပန်းချီ၊ ပန်းပုဌာနမှ နှစ်စဉ်ပန်းချီပညာရှင်၊ ပန်းပုပညာရှင်များကို မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။ အနုပညာအထက်တန်းကျောင်းသည် ယခင်က ပန်ကျာကျောင်းနှင့်ပန်းချီ၊ ပန်းပုကျောင်းဟု ခွဲခြားထားပြီး နောက်ပိုင်းတွင် နှစ်ကျောင်းပေါင်းကာ အနုပညာအထက်တန်းကျောင်း အဖြစ် ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ကျောင်းကို ၁၃၁၇ နယုန်လဆန်း ၁၁ ရက်တွင် အုတ်မြစ်ချတည်ဆောက်ခဲ့သည်။ အနုပညာ အထက်တန်းကျောင်းကို သုံးနှစ်တက်ရောက် ပညာသင်ကြားရသည်။ ကျောင်းတက်ရာတွင် ခုနစ်တန်းအောင်မှ စတင်ခေါ်ယူပြီး ပန်းချီ၊ ပန်းပုပညာများ သင်ကြား

ပေးသကဲ့သို့ နှစ်အလိုက် အငွေမတန်းမှ ဒသမတန်းအထိ ကျောင်းစာများကိုပါ တွဲဖက်သင်ယူရသည်။ မေ ၂ ရက်မှစတင်ကာ ကျောင်းပြန်ဖွင့်နေပြီဖြစ်သည်။ ခုနစ်တန်းအောင်များကို ခေါ်ယူသည့်အတွက် ပထမနှစ်ကျောင်းသားများမှာ ပထမနှစ် ပန်းချီ၊ ပန်းပုသင် သကဲ့သို့ပင် အငွေမတန်းစာကို သင်ယူရသည်။ အနုပညာ အထက်တန်းကျောင်း ဒုတိယနှစ် ကျောင်းသားများမှာ နဝမတန်းစာနှင့် ပန်းချီ၊ ပန်းပုကို သင်ယူရသည်။ တတိယနှစ် ကျောင်းသားများမှာ ဒသမတန်းစာကို တွဲဖက်သင်ယူရသည်။ အနုပညာအထက်တန်းကျောင်း ဆင်းသည့်နှင့် ဒသမတန်းအောင်မြင်ကာ ပန်းချီ၊ ပန်းပု ပညာများကိုပါ တတ်မြောက်အောင် သင်ကြားပေးသည်။ လက်ရှိကာလတွင် အနုပညာအထက်တန်းကျောင်း (မန္တလေး)



ပန်းချီ၊ ပန်းပုဌာနမှ နှစ်စဉ်ပန်းချီပန်းပုပညာရှင်များ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပန်းချီနည်းပြ ဦးမြင့်ကျော်ထက်က ရှင်းပြသည်။ **တိမ်တမန်**

အမျိုးသမီးငယ်များအား အခြေခံအုပ်ချုပ်သင်တန်း အခမဲ့ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိ

မိတ္ထီလာ ဇွန် ၈
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်တွင် ရက်ကန်းနှင့်အသက်မွေး

ပညာသင်တန်းကျောင်း၌ အမျိုးသမီးငယ်များ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပြုနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် အခြေခံ

အုပ်ချုပ်သင်တန်းကို အခမဲ့ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “အတန်းကျောင်းပညာ ပြီးစီးအောင် မသင်ကြားနိုင်ခဲ့တဲ့ အမျိုးသမီးငယ်တွေ ဒီအုပ်ချုပ်ပညာနဲ့ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုနိုင်ဖို့၊ မိမိတတ်ကျွမ်းတဲ့ အုပ်ချုပ်ပညာကို လက်ဆင့်ကမ်းပြန်လည်သင်ကြားနိုင်ဖို့၊ ပြီးတော့ ကျေးလက်ဒေသမှာ နေထိုင်တဲ့ အမျိုးသမီးငယ်တွေ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပိုမိုရရှိစေဖို့ ရည်ရွယ်ပြီးတော့ အခြေခံအုပ်ချုပ်သင်တန်းကို မေ ၂၂ ရက်က စတင်ပြီး တစ်လခွဲကြာအောင် အပတ်စဉ် တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအခမဲ့အုပ်ချုပ်သင်တန်းမှာ တက်ရောက်နေကြတဲ့ အမျိုးသမီးငယ်တွေအားလုံးကို အုပ်ချုပ်စက်၊ သင်ထောက်ကူ

အထည်စနဲ့ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းမျိုးစုံကို လိုလေသေးမရှိပြည့်စုံအောင် ကျောင်းကပဲ ပံ့ပိုးထောက်ပံ့ပေးထားပါတယ်”ဟု တာဝန်ခံကျောင်းအုပ် ဦးသာဝက ပြောသည်။ မိတ္ထီလာ ရက်ကန်းနှင့်အသက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ပို့ချလျက်ရှိသည့် အခြေခံအုပ်ချုပ် (အခမဲ့) သင်တန်းတွင် မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်း လူးခင်းကြီး၊ ညောင်ကားယား၊ ညောင်ကန်၊ စက်ပစ်တောင်၊ ရွှေစစ်သည်၊ ပြည်သာယာ၊ ဝန်ဇင်း ကျေးရွာများ၊ ရပ်ကွက်များနှင့် မလိုင်မြို့နယ် သပြေပင်ကျေးရွာစသည့်ဒေသများမှ အမျိုးသမီး ၂၀ တက်ရောက် ပညာသင်ယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ **(၅၇၉)**



ပုလဲပန်းချီအဖွဲ့ပညာရေးပဒေသာပင်စိုက်ထူခြင်းနှင့် ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများပေးအပ်လှူဒါန်း

မန္တလေး ဇွန် ၈
ပုလဲပန်းချီအဖွဲ့ပညာရေးထောက်ပံ့မှု ကော်မတီမှ မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်းသို့ ပညာရေးပဒေသာပင်စိုက်ထူခြင်းနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ကျောင်းသုံးပစ္စည်းများ ပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲကို ဇွန် ၇ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အဆိုပါ ကျောင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ခွာညိုခက်နှင့်ဆရာမများ၊ အကွက်တာဝန်ခံ ဦးစိုးနိုင်နှင့် ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်များ၊ ပုလဲပန်းချီ ပညာရေးထောက်ပံ့မှုကော်မတီ နာယက ဦးသန်းလှအောင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် ဦးသန်းလှအောင်က ပုလဲပန်းချီအဖွဲ့သားများ၏ ပညာရေးထောက်ပံ့မှု ရည်ရွယ်ချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး အဆိုပါကျောင်းရှိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ

၆၅ ဦးအား တစ်ဦးလျှင် ဗလာစာအုပ် တစ်ဒါလင်၊ ခဲတံဘောပင် ခြောက်ချောင်း၊ ကျောင်းဝတ်စုံ၊ ကျောင်းလွယ်အိတ်နှင့် မုန့်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၀၀၀ စီ ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်ပြီး ကျောင်းပညာရေး ပဒေသာပင်အဖြစ် ငွေကျပ်လေးသိန်းကို စိုက်ထူလှူဒါန်းရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးက လက်ခံရယူပြီး ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ပုလဲပန်းချီပညာရေး ထောက်ပံ့မှုကော်မတီသည် ပညာရေးအတွက် မြေထောင်မြောက်ပေးလိုသော ပန်းချီဆရာများဖြင့် ဖွဲ့စည်းကာ ပညာရေးထောက်ပံ့မှုအတွက် ပထမအကြိမ် ပန်းချီပြပွဲမှ ပန်းချီကားများရောင်းရငွေနှင့် အလှူရှင်များထည့်ဝင်လှူဒါန်းသော ငွေများဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ပညာရေးထောက်ပံ့မှုများဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **(၈၀၂)**

ကျောင်းစာကြည့်တိုက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အလှူငွေမတည်လှူဒါန်း

ကျောက်တန်း ဇွန် ၈
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် ကျောက်တန်းမြို့နယ် တံတားမြို့ အထကကျောင်းစာကြည့်တိုက်သို့ ကျောင်းသားကျောင်းသူများ စာပေဗဟုသုတဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်၍ တံတားမြို့အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်နေ ဦးဆွေတင်-ဒေါ်အိအိခိုင် မိသားစုက အလှူငွေကျပ် ၁၀ သိန်း၊ တံတားမြို့ ပညာရည်မြှင့်တင်မှုကော်မတီက ငွေကျပ် ငါးသိန်း၊ ဒေါက်တာသက်မြိုးပိုင်က ငွေကျပ် တစ်သိန်းတို့ကို ဇွန် ၇ ရက်က မတည်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။ လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားသို့ တံတားအထကမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်မေမေအောင်နှင့် ဆရာဆရာမများ၊ ပညာရည်မြှင့်တင်မှုကော်မတီဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မေတ္တာသင်္ဂဟလူငယ်ပရတိတအဖွဲ့ဝင်လူငယ်လေးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **အောင်ဆွေ(ရွှေတံတား)**



အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် အသိပညာပေးဟောပြော အသိပညာပေးပီခိုင်းပို့စတာများ ချိတ်ဆွဲဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၈
အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ယာဉ်တိုက်မှုအန္တရာယ်မဖြစ်ပွားစေရေးနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းအသိပညာ ဗဟုသုတများရရှိစေရန် ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့(နေပြည်တော်)မှ နေပြည်တော်ဧရိယာအတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ သွားရောက်ကာ အသိပညာပေးဟောပြောခြင်း၊ အသိပညာပေးပီခိုင်းပို့စတာများချိတ်ဆွဲဆောင်ရွက်၍ အသိပညာပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဇွန် ၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ (နေပြည်တော်) အမှတ်(၁)ယာဉ်ထိန်းရဲဒုတပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ရဲမှူးအောင်ကြီး ဦးစီးသော ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက နေပြည်တော် မြို့နယ်အမှတ်(၅) အထကတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ယာဉ်တိုက်မှုမဖြစ်ပွားစေရေး၊ ယာဉ်တိုက်မှုအန္တရာယ်ကြီးမားပုံ၊ ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် အသိပညာပေး ပီခိုင်းပို့စတာများချိတ်ဆွဲ၍ ရှင်းလင်းပြသရာ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်လှလှဝင်းနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စုစုပေါင်းအင်အား ၅၀၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မင်းမင်းလတ်(ရူပဗေဒ)**

မွေးကင်းစမှလသားအရွယ်ကလေးငယ်များအား ပုံမှန်ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၈
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ကြီးခရိုင်တိုမြို့နယ်တွင် မွေးကင်းစမှလသားအရွယ်ကလေးငယ်များအား ပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ တိုက်ကျွေးခြင်းကို ဇွန် ၈ ရက်က ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများ၌ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆိပ်ကြီးခရိုင်တိုမြို့နယ်တွင် ရပ်ကွက်ကုန်းခရိုင်ရာ သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်ရုံးများတွင် စုရပ်များဖွင့်လှစ်ပြီး မွေးကင်းစမှ ၂ လ၊ ၄ လ၊ ၆ လနှင့် တစ်နှစ်ခွဲအရွယ်ကလေးငယ်များအား ဘီစီဂျီကာကွယ်ဆေး၊ အသည်းရောင်အသားဝါ(ဘီ)ကာကွယ်ဆေးငါးမျိုးစပ်ကာကွယ်ဆေး၊ ပြင်းထန်အဆုတ်ရောင်(ပီစီဗီ)ကာကွယ်ဆေး၊ ဝက်သက်ကာကွယ်ဆေးနှင့် ပိုလီယို အစက်ချဆေးတိုက်ကျွေးခြင်းတို့ကို ကလေးများအသက်အရွယ်အလိုက် ထိုးနှံတိုက်ကျွေးခြင်းဖြစ်ရာ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များကိုပါ မေးခိုင်ရာဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါပုံမှန်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ တိုက်ကျွေးခြင်းလုပ်ငန်းနှင့်ပတ်သက်၍ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဆရာမ ဒေါ်အေးအေးသင်းက “ ကျွန်ုပ်တို့အရင်ကတော့ တစ်လတစ်ခါ လဆန်း ၄ ရက်နဲ့ ၅ ရက်မှာထိုးပေးတာ။ အခုကျွန်ုပ်တို့ ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ညွှန်ကြားချက်အရ အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့တိုင်း ဒေသန္တရဆေးပေးခန်းတွေမှာ ထိုးပေးသွားမှာပါ”ဟုပြောသည်။ **ဝေယံ(ဆိပ်ကြီးခရိုင်တို)**

သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ပိုမိုတိုးတက်လာစေရေး ကျေးရွာများအရောက်ပညာပေးဆွေးနွေး

ဝါးခယ်မ ဇွန် ၈
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြခရိုင် ဝါးခယ်မမြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူလယ်သမားများ၏ သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုများ ပိုမိုတိုးတက်လာစေရေးအတွက် မြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ကျေးရွာများအရောက် အသိပညာပေးဆွေးနွေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၇ ရက်က ပေတောကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရသည်။ “ကျေးရွာတွေကို ကွင်းဆင်းပြီး စိုက်ပျိုးသီးနှံနဲ့ပတ်သက်လို့ ထုတ်လုပ်မှု ပိုကောင်းလာအောင်၊ နည်းလမ်းမှန်မှန်နဲ့ ဆောင်ရွက်နိုင်အောင်၊ စိုက်ပျိုးတဲ့ အခါ မြေဆီလွှာ ထိန်းသိမ်းတာ၊ မျိုးစပါးရွေးချယ်တာကအစ လွဲမှားတာတွေ သတိပြုသင့်တာတွေကို တောင်သူတွေ သေချာသိဖို့လိုတယ်လေ။ ကျွန်တော်တို့ကလည်း အခုလို အသိပညာပေးဆွေးနွေးမှုကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက် သွားမှာပါ။ အခုဇွန်လထဲမှာ ရွှေလောင်း၊ ကျုံတပြင်၊ ကျုံထရီ၊ ပေါက်တီနီး၊ ပေတောကျေးရွာတွေမှာ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးပြီ။ ကျန်တဲ့ ကျေးရွာတွေမှာလည်း ဆောင်ရွက်သွားဖို့ ရှိပါတယ်”ဟု ဦးစီးအရာရှိ ဦးအေးကျော်က ပြောသည်။ **လွမ်းသီဟ (ဝါးခယ်မ)**

ကြေးငွေ

21st Century Systems, Curriculum and Pedagogy that Empower 21st Century Students

- ✓ Pre-School
- ✓ Primary
- ✓ Wise Classes (Sat-Sun)

ကမာရွတ်တွင် ဖွင့်လှစ်ထားပါပြီ။

TOTAL LEARNING ACADEMY

TOTAL Kids School



60 (A) Chindwin Street, Yangon. Tel.: (951) 514 267

ကားငှားရမ်းမှု... CAR RENTAL... 09-43117680, 09-5059821

ကားငှားရမ်းမှု... CAR RENTAL... 09-43117680, 09-5059821

ယမင်းသူ... 09 5174914, 09 5136421

လက်ထပ်ပြီးစီးခြင်း... B.E (Aerospace Propulsion & Flight Vehicles) ... မိတ်ဆက်အင်ဂျင်နီယာ

edexcel CAMBRIDGE International Examinations... IGCSE SPECIAL CLASS 2018 MAY-OCT IGCSE EXAM... 2017 JUNE တန်းခွဲသစ် စတင်

အမည်ပြောင်း... မိတ်ဆက်အင်ဂျင်နီယာ

အမည်ပြောင်း... မိတ်ဆက်အင်ဂျင်နီယာ

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း... မိတ်ဆက်အင်ဂျင်နီယာ

Glory Hope... EPS - TOPIK... 20% Discount အစီအစဉ်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ရုံး... (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း) ... 09 45040 7041

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း... ၁။ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်... ၂။ ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းများမှာ-

Table with 2 columns: Item Name and Price/Specs. Includes items like လှိုင်သာယာစက်မှုရုံ, အလှူအတန်းစား, သာကေတစက်မှုရုံ, တောင်ဥက္ကလာစက်မှုရုံ, လုံးချင်း/မြေ - အပြန်ငှားမည်, ဝဟကဗျာလမ်း, တံဆိပ်အစားအစာ, ရတနာအောင်ငွေလွှာလမ်း, မြည်လမ်း, တ/အုံအမှတ်(၂)လမ်း, (ဂျင်)ကျွန်းမြင့်ရိပ်သာ, သယံဇာတမြည်သာလမ်း, တ/ဥပြည်သာအိမ်ရာ, တ/ဥပြည်သာလမ်း, လှိုင်ကန်လမ်း, ရတနာအောင်ငွေလမ်း, သာကေတမြို့အိမ်ရာ, ဂျင် Junction-8 အစား, သယံဇာတဥက္ကလာ VIP-1, တ/အုံအမှတ်(၂)လမ်း

အမွေဆက်ခံရန်သက်သေခံလက်မှတ်ရစေခြင်းငှာ... ကွယ်လွန်သူအိမ်ခြံမြေ... ၂၀၁၇ခုနှစ်၊ တရားမအထွေထွေအမှတ် - ၅၄

ဖခင်အမည်မှန်... မြတ်ဗြူ၊ အထက်(၅)၊ နောက်လယ် ဒသမတန်း(B)မှ မောင်ဇော်ဇော်

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း... ၂၀-၁-၂၀၁၆ ရက် ကြေးမုံ

ကွန်ပျူတာ စနစ်ဖြင့်ထိန်းသော MECHANICAL CAR PARKING... TRW... 09.25.981.36.36

စုတ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

မင်္ဂလာဦး မြန်မာ့ကြွယ်ပဲ ထုတ်ကုန်များအား
မြန်မာနိုင်ငံစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲမှုဦးစီးဌာန(ဗဟို)မှ
FDA ထောက်ခံချက်အမှတ် စ၁၅/၁၇၀၀၀/ထလ
၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဖေလ (၉)ရက်နေ့တွင်ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။
မြန်မာပြည်အတွင်း သီးနှံအသစ်အားစိုက်ပျိုးခဲ့ပြီး ရေချည်ဈေးကွက်တစ်ခုရရှိအောင်
စားသောက်ကုန်အဖြစ် စနစ်တကျထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိနိုင်ခြင်းအတွက်
“မြန်မာ့ကြွယ်ပဲစိုက်ပျိုးသူများအဖွဲ့”မှ
အထူးပင်ရုတ်ယူဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်းဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတင်အပ်ပါသည်။

မြန်မာ့ကြွယ်ပဲစိုက်ပျိုးသူများအဖွဲ့

စည်းစိမ်ပေး
ပိုင်ဆိုင်မှုဆိုင်ခွင့်များ June 2, 14, 23, 30
+ ပူး-ဆောင်ရွက်မှုမရှိမီ ၄၀၀၀၀
+ ပူး-ဆောင်ရွက်မှုမရှိမီ ၄၀၀၀၀
+ တားဆီးဖြုတ်ခတ် ၅၅၀၀၀
+ ဆောင်ရွက် အင်အားစု ၅၀၀၀၀
09-253582510

ကိုကျော်နိုင်
CAR RENTAL
မြန်မာ့ပြည်တွင်းစက်ရုံအတွက်
လျှောက်ထားစရိတ် ALPHARD,
HILACL (ဆီစာတံ) ကားသစ်များ
များပြားစွာအောက်ဖျားပေးပါသည်။
☎ 09 25 358 2510

ဦးအောင်ဝင်း

(ရွှေတံဆိပ်ထုတ်လုပ်သူ)

LCCI Level I+II & III တရားကိုင် သင်တန်းများ
ခွဲနံပါတ်ယူထားနိုင်ပြီး June - 17 (Sat) ဝေပည်။

LCCI (၂၅)နှစ်ကျော်အတွေ့အကြုံကြောင့်
သင်ကြားပို့ချပေးနိုင်ရုံမသေတမ်း။
အမှတ်(၂၅၀)၊ စာလမ်း၊ မန်းဆိုးတန်းလမ်း(အထက်ဘက်)၊
အ-၀၉-၇၇၆၃၄၉၉၀၅, ၉၇၆၅၇၈၃၂၅, ၀၁-၃၇၁၇၄၁၊ ၂၄၀၈၂၄

အမည်ပြောင်း
ဦးထွေးအောင်၏သမီးဖြစ်သူ
မတုန်တုန် (ပထမတန်း၊ ပညာ
နန်းတော် ပုဂ္ဂလိကကျောင်း၊
သုတေသ)အား မတုန်တုန်(ခ)
လွိုင်မြင့်ခိုင်ရဟု အမည်ပြောင်းလဲ
ခေါ်ပါရန်။
မတုန်တုန်(ခ)လွိုင်မြင့်ခိုင်

**ဖောင်းကြွပျောက်
လျှောက်ထားခြင်း**
ယာဉ်အမှတ် ၇၆/၅၄၈၉ ၏
ဖောင်းကြွနံပါတ်များ ပျောက်ဆုံး၍
ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ
သဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွနံပါတ်များ
ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန်
ကြော်ငြာအပ်ပါသည်။
တညန(ရွာသတ္တ)

ဖခင်အမည်မှန်
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ အထက
ဆင်ဖြူကျွန်း ဒေသမတန်း
ခွာညိုခန်း မသိသူမိုးညွှန်းနှင့်
အငွေမတန်း နှင်းဆီခန်းမှ
မအိသူမြင့်တို့၏ဖခင် အမည်မှန်
မှာ ဦးမျိုးမြင့်အောင် [၈/စလန
(နိုင်)၀၅၄၇၇၆၆] ဖြစ်ကြောင်း။

ပညာချွန် ပြည်နယ် နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများတွင်စစ်ဆေးခဲ့သော
၂၀၁၅၊ ၂၀၁၆၊ ၂၀၁၇ မေးခွန်း ၅၁ စုံ
သင်ရိုးအတိုင်း အပတ်ပေးချိန်းပေးပြီးနောက် အခန်းလိုက်ပေးချိန်းပေးရန်အတွက်
မေးခွန်းပြန်ပေးရပါမည်။ အပြစ်ကုန်ပေးရန်အတွက်တိုင်ပင်ဖော်ပြနိုင်ပါသည်။



၀၃၀၀၀၀
GRADE 8
အငွေမတန်း
မေးခွန်းပေးခြင်း
နှင့်
စံပြုအဖြေများ

ပညာချွန်
မေးခွန်းပြန်ပေးခြင်း
မေးခွန်းပြန်ပေးခြင်း
မေးခွန်းပြန်ပေးခြင်း
မေးခွန်းပြန်ပေးခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပထမဦးဆုံး ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးမည့်

University of Manchester + 9 တက္ကသိုလ်များ အသိအမှတ်ပြု

International Year One နှင့် Pre-Master Programme များအကြောင်းသွေးငွေဖွဲ့



📅 June 17 (Sat) ⌚ 10 AM - 12 Noon

📍 NOVOTEL HOTEL (Eureka Room)

Register Now : (01) 527 838, (09) 26000 40 50, (09) 26000 60 50, (09) 965 085 185

MNC MYANMAR NOBLE COLLEGE

Higer National Diploma Course

- Civil Engineering
- Mechanical Engineering
- Electrical & Electronic Engineering
- Business
- Information Technology (IT)

တပ်မတော်ခန်းပေတွင် ဇွန် ၉/၀၀/၀၀
ပြန်ချက်အတွင်း လာရောက်အပ်နှံသူများအတွက်
အထူးအခွင့်အရေး
10% Discount

📧 MNCEducation

UK Pearson ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းမှ တိုက်ရိုက်အသိအမှတ်ပြု HND Level 3 Diploma Course နှင့်
HND Foundation Course (July Intake) အတွက် သင်တန်းလျှောက်လွှာများ ထောက်ခံချက်ပေးပြီး

Early Bird Promotion! Enroll before 30 - Jun - 17 and save 200,000 Ks for Level 3 and save 100,000 Ks for Foundation Course

HOME GALAXY Interior Mall

Manufacturing UPVC Window & Door

UPVC Window & Door များကို Korea နိုင်ငံမှ နည်းပညာအားထုတ်
အထူးအသေးစိတ် ထုတ်လုပ်ထားသော ကုန်ကြမ်းများကိုထုတ်လုပ်သည့်
Korea စက်ကြီးများဖြင့် Korea နည်းပညာအတိုင်း ထုတ်လုပ်ထားပါသည်။
ပစ္စည်းအားလုံးသည် မြန်မာ့တိုင်းကို ပို့ဆောင် ပေးပါမည်။ UV Coated
ပါးစားကြောင့် အမေရိကန်ကော်လံဘီ နှင့် ကော့လံဘီအဖွဲ့၏ အသိအမှတ်ပြု
အသုံးပြု အဆင့်မြင့် ဓာတ်ပုံနှင့် စတင်အသေးစားပုံကို ရရှိစေပါသည်။

UPVC Frame နှင့် Aluminium Frame များကို PVC Printing Sheet
ပုံစံဖြင့် ကုန်ဆောင် နှင့် အထူးအသေး စက်ကြီးဖြင့် Korea စက်
(အထူးစက်ကြီး) ထုတ်လုပ်ထားပါသည်။

PVC printing Sheet

ABS Door
UPVC Window & Door တို့၏
Size, Design & Colour အစီအစဉ်ကို
မိမိတို့ စိတ်ဝင်စား Order ဖြစ်နိုင်ပါသည်။

UPVC window နှင့် Sliding Door များကို
နှစ်ထပ်မျက် (Double Glass) များဖြင့်လုပ်
အဆင့်မြင့်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အထူးအသေး
စက်ကြီးဖြင့် သီအိုရီအတိုင်း အသုံးပြု
အဆင့်မြင့်ပါသည်။

စက်ကြီးများ ၊ တိုက်ရိုက်များ ၊ ကုန်ဆောင်အဖွဲ့အစည်း၏ နည်းပညာအထောက်အပံ့ကို ကျွန်ုပ်တို့ လာရောက်ဝင်ကြည့်ကာ
လျှောက်ထား တပ်ဆင်ပေးပါမည်။

Showroom I - Junction Square Ship-House (7) , Pyay Road , Yangon . 01-2304351, 2304352, 2304337
Showroom II - No (15) Pyay Road & Corner of Weikzamyoneung St , 9Mile, Yangon . 01-664675



ရိုးရိုးလေး

၁၅ ကျပ်/မိနစ်

အူရီဒူး၊ MPT၊ တယ်လီနော နံပါတ်
အားလုံးကို ခေါ်ဆိုရန်အတွက်

***777#** ကိုခေါ်ဆိုပါ

စာရင်းသွင်းခ အခမဲ့



ooredoo

အီးယူ၏တာဝန်ယူမှုရှိသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုကြိုဆိုပြီး နည်းပညာနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများလည်း ဝင်ရောက်လာနိုင်ရန်မျှော်လင့်

နေပြည်တော် ဇွန် ၈

MYANMAR-EU ECONOMIC FORUM ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ KEMPINSKI ဟိုတယ်၌ကျင်းပရာ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဦးအုန်းဝင်း၊ ဦးခင်မောင်ချို၊ ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယရှေ့နေချုပ်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ

အကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂသံအမတ်ကြီးနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဥရောပကုန်သည်ကြီးများ အသင်းမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ စီးပွားရေးပညာရှင်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေက ယခုဖိုရမ်ကို အပြန်အလှန်ကုန်သွယ်မှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း အီးယူ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ တိုးမြှင့်ရေးအတွက် အဓိကရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မြန်မာနှင့် အီးယူ အကြား ကုန်သွယ်ရေးတိုးမြှင့်မှုနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတို့အတွက် ဆန်းသစ်သည့်အကြံဉာဏ်များကို ယခုဖိုရမ်၌ ဆွေးနွေးကြံဆနိုင်ကြလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်ရှိ ရပ်ကွက်အချို့ မြေအောက်ရေငန်များ ထွက်ရှိခြင်းကြောင့် သောက်ရေအခက်ကြုံနေ

ရန်ကုန် ဇွန် ၈

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွိုင်မြစ်တစ်ဖက်ကမ်းရှိ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ရပ်ကွက်အချို့တွင် မြေအောက်ရေငန်များထွက်ရှိသည့်အတွက် သောက်ရေ အခက်ကြုံနေကြောင်း အဆိုပါမြို့နယ်အတွင်းရှိ အလတ်ချောင်းရပ်ကွက် ဒေသခံများထံမှ သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ဆိုမှာ ဘုံပိုင်တွေက ပေ ၁၀၀ ဝန်းကျင်လောက်ဆို ရေရပြီ။ ရေငန်မြစ်ဖြစ်တာရယ်၊ ပင်လယ်နဲ့နီးတာရယ်ကြောင့် သောက်ဖို့ အတွက် အဆင်မပြေဘူး”ဟု အလတ်ချောင်းရပ်ကွက်နေ အောက်ရုံနှင့် စက်ဆန်းရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသောင်းလွင်ကပြောသည်။

ကမ္ဘာ့ရေထု၏ ၉၇ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် သောက်ရုံမရသည့် ပင်လယ်သမုဒ္ဒရာရေငန်များဖြစ်ပြီး ကျန် ၂ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် ရေချို ဖြစ်သော်လည်း စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



Y-8 လေယာဉ်၏ ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေကြစဉ်။

လက်ရွေးစင် ကရာတေးဒိုကစားသမားများ လက်ရည်စစ်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

မန္တလေး ဇွန် ၈

မလေးရှားနိုင်ငံတွင် ဩဂုတ်လ၌ ကျင်းပမည့် (၂၉)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲတွင် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာ့ လက်ရွေးစင် ကရာတေးဒိုအားကစားသမားများသည် Outlet Camp အဖြစ် မန္တလေးမြို့သို့ရောက်ရှိ၍ (၅၈) လမ်း၊ (၂၅)လမ်း×(၂၆)လမ်း ကြားရှိ JKA Mandalay T.T Karatae Club တွင် ယနေ့ညနေပိုင်းက လေ့ကျင့်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ ကရာတေးဒိုလက်ရွေးစင်အားကစားသမား များသည် ဇွန် ၁၀ရက်တွင် ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် မန္တလာသီရိအားကစား ကွင်းရှိ လက်ဝှေ့အားကစားခန်းမရုံသစ်၌ Tri Match ပွဲကို ယှဉ်ပြိုင် ကစားကြမည်ဖြစ်ရာ ကရာတေးဒိုအားကစားဝါသနာရှင်များအနေဖြင့် လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးနိုင်ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကရာတေး ဆပ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်နိုင်ထံမှ သိရသည်။ တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

Y-8 တပ်မတော်ပို့ဆောင်ရေးလေယာဉ် အစိတ်အပိုင်းနှင့် ရုပ်အလောင်းများ ရှာဖွေတွေ့ရှိ တပ်မတော်(ရေ) စစ်ရေယာဉ်များနှင့် ဒေသခံငါးဖမ်းစက်လှေများပူးပေါင်း၍ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့

နေပြည်တော် ဇွန် ၈

ဇွန် ၇ ရက်မွန်းလွဲပိုင်းက အဆက်အသွယ်ပြတ်တောက်ပြီး ပျောက်ဆုံးခဲ့သည့် တပ်မတော်ပို့ဆောင်ရေး Y-8 လေယာဉ်အား တပ်မတော်(ရေ)မှ စစ်ရေယာဉ်များ၊ တပ်မတော်(လေ)မှ လေယာဉ်၊ ရဟတ်ယာဉ်များ၊ မြေပြင် တပ်များက ဒေသခံပြည်သူများ၊ ဒေသခံရေယာဉ်များနှင့်ပူးပေါင်း၍ ရှာဖွေ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ ၁၈ မိနစ် တွင် တပ်မတော်ပို့ဆောင်ရေး Y-8 လေယာဉ်၏ အစိတ်အပိုင်းအချို့နှင့်

ရုပ်အလောင်းအချို့အား ကျောက်နီမော်ကျေးရွာ၏အနောက်ဘက် ၁၄ မိုင်ခန့်၊ လောင်းလုံးမြို့၏ အနောက်တောင်ဘက် ၂၂ မိုင်ခန့်အကွာ ပင်လယ်ပြင် အတွင်း စတင်ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။

ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့် အမြန်သွားတိုက်ခိုက်ရေး စစ်ရေယာဉ်တစ်စင်းက အဆိုပါနေရာတွင် လေယာဉ်ဘီးတစ်ခု၊ အမျိုးသား ရုပ်အလောင်း တစ်လောင်း၊ အမျိုးသမီးရုပ်အလောင်း တစ်လောင်း၊ ကလေး ရုပ်အလောင်း တစ်လောင်းနှင့် စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၃ သို့ ❖

KBZ BANK
STRENGTH OF MYANMAR

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded By : EUROMONEY

EUROMONEY AWARDS FOR EXCELLENCE 2016